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Drage  
  sugrađanke  
          i sugrađani

Piše: gradonačelnik Marijan Škvarić

Kao što ćete moći pročitati u ovom bro‑
ju Gradskog lista, na području našega gra‑
da otvorena su brojna gradilišta. Gradi se 
i uređuje komunalna infrastruktura čime 
je nastavljen kontinuitet njenog razvoja na  
cijelom gradskom području. 

U kratko vrijeme u našem su gradu bo‑
ravili brojni predstavnici državne vlasti 
predvođeni potpredsjednikom Vlade Repu‑ 
blike Hrvatske Predragom Štromarom. Pred‑
stavnici državne vlasti posjetili su nas za 
vrijeme trajanja 21. Međunarodnog festivala 
čipke i pohvalili aktivnosti i nastojanja da 
očuvamo našu tradiciju i baštinu. 

Nedavno su nas posjetila i dva ministra, 
ministar branitelja Tomo Medved i ministar 
pravosuđa Dražen Bošnjaković, s kojima 
sam održao konstruktivne sastanke. 

Već dugo u Gradu Lepoglavu nastojimo 
riješiti problem državne imovine nad ko‑
jom nemamo ingerenciju, a koja u velikom 
broju slučajeva propada naočigled svih nas, 
ugrožava sigurnost građana i koči gradske 
projekte.  S obzirom na to da je riječ o imo‑
vini vezanoj uz Kaznionicu u Lepoglavi, 
inzistirali smo na sastanku s ministrom pra‑
vosuđa kako bismo, ne samo upozorili na taj 
problem već kako bismo zatražili da se kon‑ 
kretnije krene u njegovo rješavanje. 

Tu je imovinu potrebno staviti u funkci‑
ju tako da bude na korist građanima. Za to 
imamo konkretne planove i projekte, ali ih, 
budući da nismo vlasnici navedene imovine, 
ne možemo pokrenuti.

Primjer koji potvrđuje da možemo kori‑ 
stiti državnu imovinu je i objekt tzv. Vile koji 
bi trebao, najavio je to ministar branitelja, 
postati veteranski centar. Centar bi pružao 
pomoć našim sugrađanima koji još i danas 
osjećaju posljedice sudjelovanja u Domo‑ 
vinskom ratu. Centar bi bio na pomoć i bra‑ 
niteljima iz okolnih područja.
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Sastanak s ministrom pravosuđa

Državnu imovinu treba staviti u 
funkciju u korist građana

Grad Lepoglava se povodom Dana mrtvih prisjetio svojih preminulih građana.

Ministar pravosuđa Republike Hrvatske Dražen 
Bošnjaković sastao se tijekom svog radnog boravka u 
Kaznionici u Lepoglavi i s čelnim ljudima Grada Lepo-
glave – gradonačelnikom Marijanom Škvarićem i njego-
vim zamjenikom Hrvojem Kovačem.

Sastanak je održan u prostorima Grada Lepoglave 
gdje je ministar pravosuđa upoznat s problematikom 
imovinsko-pravnih odnosa povezanih sa zemljištima i 
objektima u vlasništvu Republike Hrvatske, a kojima na 
prostoru grada Lepoglave raspolaže Ministarstvo pravo-
suđa. Riječ je o imovini koja nerijetko predstavlja problem 
u realizaciji gradskih programa i projekata, a u slučaju 
derutnih objekata, za koje Grad ima planove staviti ih u 
funkciju, i opasnost za građane.

Ministar je upoznat i s gradskim programom razvoja 
komunalne infrastrukture koja se također tiče i Kazni– 
onice u Lepoglavi, prvenstveno s izgradnjom kanaliza– 
cijskog sustava.

Razgovaralo se i o potrebi nabave vatrogasnog vozi-
la koje bi povećalo stupanj zaštite od požara na području 
grada Lepoglave, odnosno u Kaznionici.

- Razgovarali smo o svim otvorenim pitanjima ve–zan-
ima za Kaznionicu i Grad Lepoglavu. Ono što je na sastanku 
dogovoreno je konkretno rješavanje otvorenih pitanja. 
Moram priznati da nisam bio upoznat s tim da postoji to-

Gradonačelnik Marijan Škvarić i 
njegov zamjenik Hrvoje Kovač s 
ministrom pravosuđa Draženom 
Bošnjakovićem u Lepoglavi 
razgovarali o problematici vezanoj za 
imovinu u državnom vlasništvu.

liko stvari koje možemo zajednički riješiti. U Lepoglavi je 
puno nekretnina u vlasništvu Republike Hrvatske, a na 
upravljanju Ministarstva pravosuđa. Naše temeljno načelo 
je da se određena imovina za koju država nema interes, 
u suradnji s Ministarstvom državne imovine, prenese na  
upravljanje jedinici lokalne samouprave, u ovom slučaju 
Gradu Lepoglavi. Želimo da se s tim nekretninama raspo-
laže u korist građana. Šteta bi bilo da ona stoji neisko-
rištena, a postoje gradski planovi i programi za njihovo 
korištenje – istaknuo je ministar pravosuđa Dražen Boš–
njaković dodavši kako vjeruje da će se u budućnosti po 
ovim pitanjima postići konkretni rezultati.

"Bila bi šteta da državna imovina 
stoji neiskorištena, a postoje gradski 

planovi i programi za njeno korištenje."

Sastanak je održan u uredu gradonačelnika

Upaljene svijeće za Dan mrtvih

Povodom Dana mrtvih izaslanstvo Grada Lepoglave predvođe-
no gradonačelnikom Marijanom Škvarićem te članovima Udruge 
antifašista i antifašističkih boraca iz Lepoglave položilo je vijence i 
upalilo svijeće na spomen-groblju u Lepoglavi. Vijenci su položeni i 
kod spomen-obilježja poginulim antifašistima u Kamenici i Višnjici. 

U nazočnosti članova obitelji poginulih branitelja i braniteljskih 
udruga te članova Gradskog vijeća i mjesnih odbora kod centralnog 
je križa na gradskom groblju u Lepoglavi uz zvuke mirozova položen 
vijenac i upaljene su svijeće u spomen na poginule hrvatske bra- 
nitelje s područja grada Lepoglave. 

U nazočnosti članova obitelji poginulih branitelja i udruge 
Branitelji Hrvatske Lepoglava, članova Gradskog vijeća i mjesnih 
odbora te zamjenika gradonačelnika Hrvoja Kovača vijenci su 
položeni i na spomen-obilježja poginulim hrvatskim braniteljima u 
Kamenici. Počast je poginulim braniteljima odana kod spomen-obi- 
lježja u Višnjici. 

Počast je poginulim braniteljima odana i na njihovim poslje- 
dnjim počivalištima.

Počast odaju članovi obitelji poginulih branitelja

Odavanje počasti na spomen-groblju u Lepoglavi Odavanje počasti  u Kamenici
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Sjećanje na poginule hrvatske branitelje

Ministar branitelja Tomo Medved zajedno s državnim tajnikom u Ministarstvu obrane Zdravkom Jakopom i u društvu 
gradonačelnika Marijana Škvarića ubacio je prve lopate betona u temelje budućeg spomen-obilježja na Trgu 1. hrvatskog 
sveučilišta u Lepoglavi i tako otvorio radove na izgradnji spomen-parka 12 poginulih branitelja iz Domovinskog rata. 

Nakon što je uz financijsku potporu Ministarstva hr-
vatskih branitelja proveden natječaj i odabrano idejno 
rješenje budućeg spomen-parka koji će podsjećati na žr- 
tvu 12-orice hrvatskih branitelja s gradskog područja po-
ginulih u Domovinskom ratu, počela je prva faza njegove 
izgradnje koja će se također odvijati uz financijsku potpo-
ru Ministarstva hrvatskih branitelja.

- Nazočili smo početku radova na modernom 
spomen-obilježju koje će budućim naraštajima prenosi-
ti poruku od 12 hrabrih hrvatskih branitelja koji su svoje 
živote položili za slobodu domovine. Drago mi je da kao 
ministar i u partnerstvu s Gradom Lepoglavom mogu su- 
djelovati u izgradnji jednog takvog modernog spomen-obi- 
lježja koji je po svom dizajnu i rješenju fantastično  
uklopljen u prostor. Uvjeren sam da će hrvatski branitelji i 
članovi obitelji poginulih hrvatskih branitelja te građani, a 
nadam se i naši budući naraštaji, biti sretni i zadovoljni tim 
rješenjem – istaknuo je ministar Tomo Medved.

Povodom Dana neovisnosti u gradu Lepoglavi odana je počast poginulim braniteljima i civilima stradalima u Domovinskom ratu.
Uz gradsko izaslanstvo koje je predvodio zamjenik gradonačelnika Hrvoje Kovač te predstavnike Gradskog vijeća i mjesnih odbora, 

počast su paljenjem svijeća, minutom šutnje uz zvuke mirozova i molitvom poginulim braniteljima odali članovi njihovih obitelji te pred-
stavnici udruge Branitelji Hrvatske Lepoglava. 

- Prisjećamo se 12 poginulih branitelja s gradskog područja čija su imena upisana na spomen-obilježja u Lepoglavi, Kamenici i Višnjici. 
Prisjećamo se i odajemo počast i braniteljima čija su imena upisana na spomen-obilježja diljem Hrvatske podsjećajući nas na njihov 
nemjerljiv doprinos stvaranju neovisne Republike Hrvatske. Prisjećamo se i poginulih branitelja za  čije grobove još ne znamo gdje su kao 
i civila koji su poginuli tijekom naše borbe za neovisnost – istaknuo je Kovač.

Započela gradnja spomen-parka u Lepoglavi

Očuvati spomen na hrabre branitelje
Zadovoljstvo početkom radova izgradnje spomen-par-

ka izrazili su i gradonačelnik Marijan Škvarić  te predsjed-
nik udruge Branitelji Hrvatske Lepoglava Dražen Husnjak.

- Oni koji će doći u ovaj park upoznat će se sa žrtvom 
naših hrabrih branitelja. Želimo da se njihova žrtva pamti i 
da ih se s ponosom prisjećamo jer su oni to zaslužili - rekao 
je gradonačelnik Škvarić dodavši da i ovaj projekt Grad 
Lepoglava realizira uz pomoć partnera, u ovom slučaju uz 

potporu Ministarstva hrvatskih branitelja.

Na sastanku s ministrom branitelji i 
članovi braniteljskih udruga pohvalili su 
odličnu suradnju s Gradom Lepoglavom.
- Već duže vrijeme postoji želja da se izgradi 

spomen-obilježje na kojem ćemo moći odati počast svim 
poginulim braniteljima s gradskog područja. Želja nam 
je da i na ovaj način zahvalimo na žrtvi koju podnose i 
obitelji poginulih branitelja. Išli smo korak po korak i dan-
as smo stigli do postavljanja temelja i početka radova na 
izgradnji spomen-parka koji su naši branitelji zaslužili. Bili 
bismo najsretniji da ne moramo upisivati imena poginu-
lih branitelja, no 12 imena branitelja koji su utkali svoje 
živote u temelj slobodne Hrvatske bit će upisana u ovom 
spomen-parku i tako podsjećati naraštaje koji dolaze na 
žrtvu hrvatskih branitelja – istaknuo je predsjednik udruge 
Branitelji Hrvatske Lepoglava Dražen Husnjak.

Početku radova, a potom i službenom sastanku 
održanom u gradskoj vijećnici nazočili su i zamjenik 
gradonačelnika Hrvoje Kovač, predsjednik Gradskog  
vijeća Robert Dukarić, saborski zastupnik Anđelko Stričak, 
ravnatelj Kaznionice u Lepoglavi Dražen Posavec te pred-
stavnici HVIDRA-e ogranka Ivanec i UDVDR-a Varaždinske 
županije.

Projekt je vrijedan 150.000 kuna. 
Ministarstvo hrvatskih branitelja financirat 

će ga sa 100.000 kuna, a Grad Lepoglava s 
50.000 kuna.

Veteranski centar u Lepoglavi
Na sastanku je istaknuta odlična suradnja Grada 

Lepoglave i braniteljske populacije zahvaljujući kojoj je 
pokrenut i projekt izgradnje spomen-parka u Lepoglavi.

Ministar branitelja tom je prigodom najavio i otvara- 
nje veteranskog centra u Lepoglavi. Centar bi trebao biti 
otvoren uz potporu Ministarstva hrvatskih branitelja u 
stambenom objektu u nekadašnjem vlasništvu Kaznionice 
u Lepoglavi, tzv. Vili, a kojom sada upravlja Ministarstvo 
državne imovine.

- U okviru aktivnosti koje provodimo s Gradom Le- 
poglavom i Varaždinskom županijom, a u suradnji s Mini- 
starstvom državne imovine, jedan od objekata u Lepoglavi 
planiramo prenamijeniti u veteranski centar za ovaj dio  
Hrvatske, odnosno Varaždinsku županiju i dio Krapinsko-za- 

gorske županije. To je pro-
gram koji Ministarstvo  
hrvatskih branitelja provo-
di unazad nekoliko godina 
s tim da smo prvi vete- 
ranski centar, onaj u  
Lipiku, stavili u funkciju. 
Za ostale centre u fon-
dovima Europske unije 
osigurano je 12 miliju-
na kuna. Započinjemo s  
Daruvarom, Petrinjom, Šibe-
nikom, Sinjem, Osijekom i 
evo u Lepoglavi. Taj ćemo program provoditi u skladu s  
dinamikom koja je nužna za provedbu projekata sred- 
stvima iz EU fondova. Do tada moramo osmisliti sadržaje 
i programe koji će se u tim centrima provoditi – otkrio je 
ministar Medved dodavši da je zadovoljan što će jedan od 

centara biti otvoren upravo u Lepoglavi.
U pratnji svojih domaćina ministar Medved 

otvaranje veteranskog centra u Lepoglavi.
obišao je objekt Vile i izrazio zadovoljstvo samim objektom 
i njegovim stanjem.

Ministar branitelja najavio je

Spomen-park će podsjećati na žrtvu 12-orice hrvatskih branitelja s područja grada Lepoglave

Ministar je izrazio zadovoljstvo idejnim rješenjem budućeg spomen-parka

Ministar Medved sa suborcem Benčinom

Odana je počast bojniku Dragutinu Naglašu

Budući veteranski centar trebao bi biti smješten u tzv. Vili

Odavanje počasti  u Kamenici

Povodom Dana neovisnosti odana počast poginulim braniteljima



Vijećnica Marija Ribić pitala je zašto su sta-
li radovi na osvjetljavanju igrališta u nekoliko 
mjesnih odbora te planira li se kapela svetog 
Jurja u Purgi nakon uređenja staviti u turističku 
funkciju.

Razlog obustave radova na osvjetljenju  
igrališta je nemogućnost Elektre da osigura pri- 
ključak struje, tj. zbog nemogućnosti Elektre da 
završi postupak javne nabave potrebnih kablo-
va koji provodi za cijelo distributivno područje, 
odgovorio je gradonačelnik Škvarić. 

 Što se kapele u Purgi tiče, gradonačelnik 
je najavio njeno stavljanje u turističku funkciju 
zajedno s drugim sakralnim objektima na grad- 
skom području.  

Zatvaranje matičnog ureda
Vijećnik Milan Pavleković postavio je pita- 

nje vezano za najavu zatvaranja matičnog ure-
da u Lepoglavi. Zanimalo ga je i u kojoj je fazi  
realizacija projekta osvjetljenja križanja na držav-
noj cesti D35.

Gradonačelnik je potvrdio navod o zatvara- 
nju matičnog ureda u Lepoglavi te objasnio da 
je Grad Lepoglava, želeći provjeriti navode o nje- 
govu zatvaranju, uputio dopis Ministarstvu 
uprave koje je odgovorilo da o tome odlučuju 
regionalni uredi državne uprave. Stoga je Grad 
odgovor zatražio od Ureda državne uprave u 
Varaždinskoj županiji iz kojeg je stigla informacija 
da se matični ured u Lepoglavi pripaja matičnom 
uredu u Ivancu što znači njegovo zatvaranje.

Gradonačelnik Škvarić najavio je održavanje 
sastanka s voditeljicom Ureda državne uprave u 
Varaždinskoj županiji na kojem će obrazložiti po-
trebe za ostankom matičnog ureda u Lepoglavi.  

Projekt osvjetljenja križanja na državnoj cesti 
D35 projekt je koji je Grad dogovorio s Hrvatskim 
cestama, objasnio je gradonačelnik Škvarić, do-
davši kako mu je cilj podizanje stupnja sigurnosti 
u prometu. Riječ je o pet križanja na tzv. zaobi-
laznici. Udio Grada, dodao je gradonačelnik, u 
realizaciji projekta bit će od 10 do 15 % ukupne 
vrijednosti projekta.

Vijećnik Zorislav Rodek pitao je što je s 
rekonstrukcijom niskonaponske mreže na po- 

dručju Mjesnog odbora Kamenica te  može li se 
očekivati završetak treće faze izgradnje kanalizaci-
je u Kamenici i priključak preostalih naselja na 
pročistač otpadnih voda.

Što se nastavka započete rekonstrukcije  
niskonaponske mreže na području MO-a Kame- 
nica tiče, gradonačelnik Škvarić odgovorio je da 
će biti postavljene 92 lampe, a vrijednost pro- 
jekta je oko 240.000 kuna osiguranih preko na- 
tječaja Ministarstva regionalnog razvoja te Mini- 
starstva graditeljstva i prostornog uređenja. 

Gradonačelnik je vijećniku Rodeku odgo- 
vorio i da je održavanje i planiranje izgradnje 
kanalizacije na gradskom području povjereno 
tvrtki Varkom koja problem kanalizacije plani-
ra riješiti u tri faze. Prva je vezana uz uređenje 
aglomeracijskog sustava na području Lepoglave 
i okolnih naselja, druga faza će obuhvatiti okolna 
područja izgradnjom kanalizacijske mreže, dok se 
u trećoj planira izgradnja, s obzirom na konfigu-
raciju terena, posebnih kanalizacijskih sustava na 
pograničnom području Višnjice.

Nastavlja li se izgradnja kanalizacije i no-
gostupa u Žarovnici te hoće li u okviru radova 
uređenja vodotoka na gradskom području biti 
uređeno i korito potoka Žarovnica zanimalo je 
vijećnika Stjepana Vreska. 

Gradonačelnik Škvarić je istaknuo da 
je izgradnja kanalizacije i nogostupa projekt 
Županijske uprave za ceste koja ima proble-
ma s izvođačima te da se unatoč tome očekuje  
nastavak radova. 

Ugovor s tim izvođačem je raskinut pa se 
traži novi izvođač koji bi započeo s najavljenim 
radovima.

Što se tiče uređenja korita potoka Žarovnice, 
gradonačelnik je rekao kako Hrvatske vode koje 
su odradile velik posao na gradskom području 
planiraju još ove godine urediti korito navede-
nog potoka u Žarovnici i korito rijeke Bednje na 
potezu od Kaniže prema Lepoglavi.

Vijećnik Siniša Štefičar pitao je grado- 
načelnika trebaju li građani i dalje, s obzirom na 
odgodu Zakona o porezu na nekretnine, prijavlji-
vati svoje nekretnine. Zanimalo ga je i planira li se 

nastavak uređenja  dionice županijske ceste od 
lepoglavskoga groblja prema Crkovcu.

S obzirom na to da u Grad još nije stigla 
nikakva preporuka vezana uz postupak prijave 
nekretnina, te će se informacije i nadalje pri- 
kupljati. 

Dionica županijske ceste od groblja prema 
Crkovcu bit će uređena u skladu s dogovore- 
nim programom koji je ŽUC podijelio u više faza, 
odgovorio je gradonačelnik Škvarić.

Vijećnik Boris Šinko pitao je zašto u Vara- 
ždinskim vijestima u članku u kojem se navode 
troškovi prezentacije u gradovima i općinama 
nema podataka o troškovima prezentacije za 
Grad Lepoglavu. Nadalje, konstatirao je da u 
Gradskom listu ima gramatičkih grešaka te da je 
taj problem potrebno riješiti.

Gradonačelnik Škvarić odgovorio je da su 
podaci o troškovima prezentacije objavljeni u 
službenim glasilima i tako vidljivi svima. Što se 
tiče gramatičkih grešaka u Gradskom listu, rekao 
je da će provjeriti navod i nastojati riješiti pro- 
blem.        

Održavanje groblja                                                   
Vijećnik Stjepan Črepinko izrazio je neza-

dovoljstvo građana stanjem uređenosti groblja 
u Kamenici te pitao hoće li Grad preko komuna- 
lnog redara prekontrolirati i tvrtku koja obavlja 
poslove uređenja. Pitao je i zašto na otvorenju 
memorijalnog turnira u Žarovnici nije bio pri-
sutan predstavnik Grada Lepoglave.

Gradonačelnik se složio s konstatacijom da 
je čišćenje groblja na gradskom području bilo 
loše odrađeno u što se, rekao je, sam uvjerio 
prilikom obilaska istih. Dodao je da je odmah 
nakon obilaska nazvao direktora tvrtke Ivkom 
te ga obavijestio o zatečenom stanju. Također, 
rekao je gradonačelnik, dopis su Ivkomu uputile 
i gradske službe tražeći da se u najkraćem roku 
posao odradi.

Na pitanje o nedolasku predstavnika Gra-
da na otvorenje turnira u Žarovnici odgovorio 
je predsjednik Gradskog vijeća Robert Dukarić.  
Istaknuo je da su gradonačelnik i njegov zamjenik 
bili spriječeni, dok je on bio kasno obaviješten. 
Dukarić je zatim dodao da je uime Grada nazočio 

zatvaranju turnira i tom se prigodom ispričao 
zbog nesporazuma i nedolaska predstavnika 
Grada na njegovo otvorenje.

Vijećnik Željko Šoštarić zatražio je od pravnih 
službi Jedinstvenog upravnog odjela pismeni 
odgovor na koji način, sukladno Zakonu, Vijeće ili 
pojedini vijećnici mogu zatražiti nadzor poslova- 
nja Grada i gradskih tvrtki zbog sumnje u 
nepravilnosti. Nadalje, pitao je gradonačelnika 
planira li podnijeti akt kojim bi se smanjile plaće 
u JUO-u.

Gradonačelnik je najavio podnošenje pri-
jedloga Gradskom vijeću kojim bi se definirao 
ustroj JUO-a uz neke minimalne izmjene. 

Hoće li se u skorije vrijeme ići s uređenjem 
korita potoka u Patačićevoj ulici te u kojoj je fazi 
projekt izgradnje nogostupa u naselju Muričevec, 
pitao je vijećnik Alen Mađar.

Projekt uređenja vodotoka potoka u  
Patačićevoj ulici, vrijedan više od 750.000 kuna, 
Grad je uputio prema Hrvatskim vodama sa zah- 
tjevom da ga se uvrsti u program Hrvatskih voda 
za iduću godinu, odgovorio je gradonačelnik.

Što se projekta izgradnje nogostupa u nase- 
lju Muričevec tiče, gradonačelnik je odgovorio da 
Grad taj projekt ima spreman već nekoliko godi-
na. Najprije je trebalo izgraditi kanalizaciju čime 
se omogućilo proširenje ceste što je potrebno za 
gradnju nogostupa, objasnio je gradonačelnik 
Škvarić te dodao da će taj projekt biti upućen 
ŽUC-u da ga uvrsti u svoj program. 

Vijećnik Tonko Županić pitao je što je s 
uređenjem lokalnih nerazvrstanih cesta na po- 
dručju MO-a Lepoglavska Ves za koje su prije ne-
koliko godina potpisani ugovori na temelju kojih 
je većina građana podmirila svoje obaveze.

Gradonačelnik Škvarić je u odgovoru ista- 
knuo da se prema ugovorima i odluci Gradskog 
vijeća cesta ne uvrštava u plan uređenja sve dotle 
dok svi građani koji su potpisali ugovore ne po- 
dmire svoje financijske obaveze i tako osiguraju 
15 % sredstava potrebnih za uređenje ceste. 
Pored toga, na pojedinim se dionicama događa 
da pojedinci stvaraju probleme i otežavaju ra-
dove, dodao je gradonačelnik.

IZ GRADA
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Gradsko vijeće Grada Lepoglave

U gradskoj je vijećnici 18. rujna održana 3. sjednica Gradskog vijeća.

Pitanja i prijedlozi vijećnika

Nakon pitanja i prijedloga koje su uglavnom gra-
donačelniku uputili vijećnici, na 3. se sjednici Gradskog 
vijeća raspravljalo o podnijetom Izvještaju o radu Zaje- 
dnice sportskih udruga grada Lepoglave za 2016. godinu. 
Uz pojedine primjedbe i pitanja upućena predsjedniku 
Zajednice Ivici Rudecu te kraću raspravu Izvještaj je jed-
noglasno prihvaćen.

Uz četiri suzdržana glasa i to vijećnika Željka 
Šoštarića, Stjepana Črepinka, Stjepana Mačeka i Bori-
sa Šinka prihvaćen je Polugodišnji izvještaj o izvršenju 
gradskog proračuna za prvu polovicu 2017. godine u kojem 
se navodi da je do 30. lipnja od planiranih ostvareno 26,08 
% proračunskih prihoda. Ostvareni rashodi su pak na ra- 
zini od 30 % od planiranog, a s 30. lipnja utvrđen je manjak 
prihoda nad rashodima u visini od 1.605.864,31 kune.

- Izvršenje proračuna u skladu je s odlukama koje su 
najviše pogodile jedinice lokalne samouprave sa statu-
som brdsko-planinskog područja. I dalje postoji velik pad 

izvornih proračunskih prihoda. Iako je takav pad teško 
kompenzirati, ono što smo planirali u velikoj smo većini  
izvršili. U prvih šest mjeseci, koji nisu relevantan poka-
zatelj izvršenja proračuna jer se mnoge stvari odvijaju u 
drugoj polovici godine, imamo pad prihoda. No, u prvoj 
polovici godine, u odnosu na lani, imali smo više kapi-
talnih investicija koje smo proveli. Spomenuo bih da smo 
pritom podmirili sve potrebe naših proračunskih korisnika 
– istaknuo je gradonačelnik Marijan Škvarić. 

Gradonačelnik je na sjednici podnio Izvješće o svom 
radu u prvoj polovici godine. Vijećnici su ga prihvatili uz 
tri suzdržana glasa i to Željka Šoštarića, Stjepana Mačeka 
i Borisa Šinka.

Jednoglasno su prihvaćeni  prijedlog Godišnjeg plana 
davanja koncesija na području grada  za 2018. godinu te 
prijedlog Odluke o objavi Javnog poziva za isticanje kandi-
datura za članove i njihove zamjenike Savjeta mladih.

S jednim suzdržanim glasom vijećnika Borisa Šinka 

prihvaćen je prijedlog Rješenja o oslobađanju obveze 
plaćanja komunalnog doprinosa tvrtke Varkom od obveze 
plaćanja komunalnog doprinosa za građenje građevine 
infrastrukturne namjene vodoopskrbnog sustava.

Prijedlog Odluke o korištenju namjenskih sredstva 
Fonda za razvoj brdsko-planinskih područja za financira- 
nje provedbe kapitalnog projekta od interesa za razvoj 
Grada Lepoglave – sanacija cestovnog klizišta na posto-
jećoj nerazvrstanoj cesti u Kameničkom Podgorju – dioni-
ca Smontari 1 i Smontari 2, prihvaćen je jednoglasno.

Na znanje je dana Odluka gradonačelnika da se za 
člana Upravnog odbora Ivkoma predloži Predrag Maček iz 
Žarovnice.

3. sjednica Gradskog vijeća

U prvoj polovici godine ostvareno 
26,08 % planiranih prihoda
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Gradi se 528 metara nogostupa 
uz županijsku cestu u Zlogonju

Cestovna infrastruktura

Izgradnju nogostupa financiraju Županijska uprava za ceste 
i Grad Lepoglava u omjeru 75:25 %.

Uređenje vodotoka

Uređeno prvih 1200 metara potoka Žarovnice
Hrvatske vode su u dogovoru s  
Gradom Lepoglavom uredile korito 
potoka Žarovnice na potezu od  
mosta na križanju prema Klenovniku 
pa prema naselju Žarovnica u smjeru 
Sutinske.

Hrvatske vode nastavljaju  s uređenjem vodotoka po-
toka na području grada Lepoglave. Kao što je i najavljeno, 
na red je došlo uređenje vodotoka potoka Žarovnice.

Riječ je o dijelu potoka Žarovnice na kojem je za vri-
jeme posljednjih obilnih kiša došlo do izlijevanja vode iz 
korita i plavljenja okolnih područja.

- Ovo je, uz gradnju nogostupa, jedan od važnijih i po-
trebitijih zahvata na području Mjesnog odbora Žarovnica. 
Budući da je prošlo više od četiri desetljeća od poslje- 
dnjeg uređenja korita ovog dijela potoka, često je dolazilo 
do izlijevanja vode iz korita i poplava pri čemu su nastajale 
štete na poljoprivrednim parcelama i kućama mještana s 
područja našeg mjesnog odbora - istaknuo je predsjednik 
MO-a Žarovnice Stjepan Vresk.

Uređenje potoka Žarovnice do ulaska u Sutinsku pla- 
nirano je tijekom ove i iduće godine.

Radovi u Žarovnici rezultat su dobre suradnje Grada 
Lepoglave i Hrvatskih voda koje su tijekom ove godine na 
gradskom području odradile niz zahvata na uređenjima 
vodotoka potoka koji su često plavili okolna područja.

- Zahvalio bih još jednom Hrvatskim vodama na 
razumijevanju i suradnji koja je rezultirala uređenjem 
vodotoka potoka u Kameničkom Podgorju te na području 

području rezultat je dobre suradnje Grada 
Lepoglave s Hrvatskim vodama koje su 

na gradskom području uredile i planiraju 
urediti i vodotoke drugih potoka. 

Uređenje potoka na gradskom 

mjesnih odbora Viletinec-Vulišinec, 
Lepoglave i Lepoglavske Vesi. Uz na-
vedene, u planu je uređenje potoka 
na području Višnjice, korita rijeke 
Bednje od Kaniže prema Lepoglavi 
kao i potoka na području MO-a Oču-
ra, točnije u Patačićevoj ulici – rekao 
je gradonačelnik Marijan Škvarić.

"Ovo je jedan od važnijih 
i potrebitijih komunalnih 

zahvata na području Mjesnog 
odbora Žarovnica."

Kreće izgradnja društvenog 
doma u Kameničkom Podgorju

Društvena infrastruktura

S izvođačem radova potpisan je ugovor o početku izgradnje 
društvenog doma u Kameničkom Podgorju.

Na području Mjesnog odbora Zlo- 
gonje kraju se privode radovi na izgradnji 
nogostupa uz županijsku prometnicu ŽC 
2056. Dužina nogostupa je 528 metara, 
a uz sam nogostup izgradit će se i auto-
busno ugibalište te će se urediti cestovna 
odvodnja.  

Riječ je o radovima u nadležnosti 
Županijske uprave za ceste koja je i glavni 
investitor. 

Ukupna vrijednost radova koje izvodi 
tvrtka TTG iz Višnjice je 499.821,06 kuna. 
Županijska uprava za ceste osigurala je 75 

% potrebnih sredstava, odnosno 371.115,80 
kuna dok je preostalih 25 % ili 123.705,26 
kuna osigurao Grad Lepoglava. 

Na području Višnjice najavljena je i 
izgradnja nogostupa na relaciji od izlaza iz 
Sutinske u Višnjicu pa do križanja prema 
Zlogonju. Riječ o nogostupu duljine 763 
metra.

Gradnja navedenog nogostupa nije 
krenula zbog problema koje Županijska 
uprava za ceste ima s izvođačem radova 
s kojim je raskinut ugovor te se kreće u 
odabir novog izvođača radova.

Uskoro bi trebali započeti radovi prve faze izgradnje društvenog doma u Kameni- 
čkom Podgorju. Naime, gradonačelnik Marijan Škvarić potpisao je s predstavnikom tvrtke 
MIPCRO, kojoj je preko natječaja povjeren posao gradnje, Ugovor o izvođenju radova na 
izgradnji društvenog doma u Kameničkom Podgorju – faza 1.

Riječ je o prvoj fazi izgradnje društvenog doma vrijednoj 212.447 kuna koja obuhvaća 
izvođenje zemljanih i prvih građevinskih radova. 

- Zadovoljan sam što krećemo s realizacijom projekta izgradnje društvenog doma koji 
mještani Kameničkog Podgorja trebaju i zaslužuju. Uz igralište koje smo već ranije uredili, 
dom će biti mjesto okupljanja i druženja tamošnjih žitelja. Ovaj dom bit će značajna inves-
ticija u razvoj društvene infrastrukture na području Kameničkog Podgorja u čije su po-
dručje u proteklom razdob- 
lju uložena značajna sred-
stva u uređenje komunalne 
infrastrukture, prvenstveno u 
sanaciju klizišta i oštećenih 
prometnica – istaknuo je gra-
donačelnik Marijan Škvarić.

Većina sredstava za prvu 
fazu izgradnje društvenog 
doma, riječ je o 200.000 
kuna, osigurana su kandida-
turom projekta na Program 
podrške regionalnom razvo-
ju Ministarstva regionalnog 
razvoja i fondova Europske 
unije koje je podržalo navede-
ni projekt.   

Gradonačelnik Marijan 
Škvarić ranije je uime Grada 
Lepoglave s Ministarstvom 
regionalnog razvoja i fondova 
Europske unije potpisao ugo- 
vor o sufinanciranju radova i usluga za projekt izgradnje društvenog doma u Kameni- 
čkom Podgorju.

Radovi prve faze gradnje doma u 
Kameničkom Podgorju vrijedni su 212.447 

kuna. 200.000 kuna Grad Lepoglava osigurao 
je od Ministarstva regionalnog razvoja i 

fondova Europske unije.

Uređen potok u Žarovnici

Uređenje potoka

Gradnja nogostupa u 
Zlogonju

Potpisivanje ugovora o početku radova
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Postavljena rasvjeta na igralištima 
u Viletincu, Čretu i Gečkovcu

Modernizacija javne rasvjete

Na području grada Lepoglave u naseljima Crkovec, 
Kamenica te dijelu naselja Žarovnica - od ulaza u Žarovni-
cu iz smjera Kamenice te u zaselku Cerovčeci, traje mo- 
dernizacija postojeće javne rasvjete. 

Riječ je o zahvatu kojim se na postojeće električne 
stupove postavljaju nova LED rasvjetna tijela – ukupno 91 
lampa. Dio lampi, i to one koje se postavljaju na stupove 
uz lokalne i nerazvrstane ceste, snage su 28 vata dok su 
one koje se postavljaju uz županijsku cestu snage 38 vata.

Stara rasvjetna tijela 
zamijenjena novim 
LED lampama

Modernizacija javne rasvjete

Grad Lepoglava nastavlja s uređenjem sportskih igrališta kako bi građanima 
omogućio bavljenje sportom i druženje.

- Čeka se još samo da Elektra 
odradi svoj dio posla, odnosno da 
osigura priključak struje, pa će na  
igralištima u Viletincu, Čretu i 
Gečkovcu zasvijetliti rasvjeta baš kao 
što je zasvijetlila i na igralištu u Očuri 
na kojem je Grad Lepoglava također 
postavio reflektore koji će mješta- 
nima omogućiti druženje i bavljenje 
sportom i u večernjim satima – rekao 
je lepoglavski gradonačelnik Marijan 
Škvarić nakon što je na rasvjetne stu-
pove na navedenim igralištima mon-
tirano i posljednje rasvjetno tijelo.

Proteklo su razdoblje na igrališti-
ma u Čretu, Gečkovcu i Viletincu 
postavljani reflektori čime su stvoreni 
uvjete za njihovo osvjetljenje. Riječ je 
o gradskom projektu pokrenutom na 

temelju potreba i zahtjeva građana 
s područja mjesnih odbora u kojima 
se navedena igrališta nalaze – MO 
Očura, MO Lepoglavska Ves i MO Vile- 

tinec-Vulišinec.

Da građani iz MO-a Vile- 
tinec-Vulišinec, a i u drugim mjesnim 
odborima, s nestrpljenjem očekuju 
da zasvijetli rasvjeta na igralištu, 
potvrdio je predsjednik MO-a Stjepan 
Špiranec koji je s gradonačelnikom 
Škvarićem obišao igralište u Viletincu 
uvjerivši se kako je još samo potreb-

no dovesti struju do reflektora. 
Budući da je igralište u Očuri od 

ranije imalo priključak struje, na na-
vedenom igralištu reflektori su zasvi-
jetlili odmah nakon postavljanja dok 
se za preostala tri čeka da Elektra 
osigura priključak struje na koji će 
reflektori biti priključeni. Elektra zbog 
problema s nabavom kablova kasni 
s mnogim planiranim projektima, no 
u Gradu se nadaju da će taj problem 
ubrzo biti riješen te da će na igrališti-
ma u Čretu, Gečkovcu i Viletincu  
zasvijetliti postavljena rasvjeta kao 
i na brojnim drugim igralištima na 
gradskom području.

Postavljanjem rasvjete na križanja na zaobilaznici povećat će se sigurnost u prometu
Zahvaljujući inicijativi Grada Lepoglave koji je izradio projekt i razumijevanju Hrvatskih cesta koje financiraju radove, postavlja se rasvjeta 
na pet križanja na državnoj cesti D35, odnosno tzv. lepoglavskoj zaobilaznici.

U naseljima Crkovec, Kamenica te 
dijelu naselja Žarovnica svijetlit će 
energetski učinkovita javna rasvjeta.

Ovaj gradski projekt vrijedan je 245.429 kuna. Dio 
sredstava Grad Lepoglava osigurao je prijavom projekta 
na Program podrške regionalnom razvoju Ministarstva re-
gionalnog razvoja i fondova Europske unije koje je projekt 
podržalo sa 150.000 kuna.

- Nastavljamo s postavljanjem energetski učinkovite 
i ekološke javne rasvjete na područjima na kojima za to 
postoje uvjeti – istaknuo je gradonačelnik Marijan Škvarić 
dodavši da je u planu njeno daljnje proširenje na ostala 
gradska područja nakon što Elektra osigura uvjete za to.

Na postojeće stupove postavljena je 
91 LED lampa snage 28 i 38 vata. Rasvjeta na igrališta 

postavljena je u skladu sa 
zahtjevima građana.

Do kraja godine na pet križanja državne ceste D35 na području grada Lepoglave trebala bi zasvijetliti 
novopostavljena rasvjeta čime bi se u velikoj mjeri povećala sigurnost prometa na ovim potencijalno opa- 
snim prometnim točkama.

Projekt osvjetljavanja navedenih križanja rezultat je suradnje Grada Lepoglave i Hrvatskih cesta koje su 
prihvatile gradsku inicijativu za osvjetljavanjem križanja na lepoglavskoj zaobilaznici te će u najvećoj mjeri 
financirati projekt kao glavni investitor i nositelj projekta. Grad Lepoglava u realizaciji projekta sudjeluje 
izradom projektne dokumentacije koju je već ranije pripremio inicirajući navedeni projekt.

-  Zahvalni smo Hrvatskim cestama što su prepoznale važnost ovog projekta i prihvatile našu inicijativu. 
Cilj nam je povećati sigurnost u prometu na ovoj dionici na kojoj su se, nažalost, događale prometne nesreće 
s najtežim posljedicama za sudionike. Općenito, uređenjem komunalne infrastrukture nastojimo sigurnost 
sudionika u prometu podići na najvišu moguću razinu – istaknuo je gradonačelnik Marijan Škvarić.

U okviru radova postavljanja rasvjete na navedenim križanjima planira se gradnja kanala za buduće 
vodove kandelaberske javne rasvjete na potezu od asfaltne baze do križanja na ulazu u Lepoglavu s državne 
ceste D35 u Čretu.

Modernizacija javne rasvjete

Novopostavljena lampa u Crkovcu

Radovi na lepoglavskoj zaobilaznici

GOSPODARSTVO
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Konferencija

Predstavljeni gospodarski i turistički  
potencijali grada Lepoglave

Gospodarski sajam

Na četvrtom Gospodarskom sajmu održanom od 20. 
do 21. listopada u Varaždinu među 115 izlagača predstavio 
se i grad Lepoglava. 

Posjetiteljima i sudionicima Sajma predstavljene su 
mogućnosti gospodarskog ulaganja na području grada 
Lepoglave. Naglasak je pritom stavljen na poduzetničku 
zonu u kojoj je za početak poduzetničkog ulaganja spre- 
mno više od 51.000 četvornih metara potpuno komunalno 
opremljenog zemljišta. 

Uz gospodarske, na Sajmu su prezentacijom gradske 
turističke zajednice predstavljeni i turistički potencijali 
grada Lepoglave. Dio potencijala grada Lepoglave pred-
stavio je i LAG Sjeverozapad.

- Koristimo svaku prigodu predstaviti naše potencija-
le i tako privući investitore i goste u naš grad. Uvjete za 
dolazak investitora i ulaganje smo stvorili, ali potrebno ih 
je predstaviti što i činimo sudjelovanjem na ovom i sličnim 
sajmovima. Predstavljanjem naše turističke ponude želi-

mo u naš grad privući što veći broj posjetitelja i to onih 
koji će u našem gradu zastati, razgledati znamenitosti te 
koristiti našu ponudu – istaknuo je gradonačelnik Marijan 
Škvarić tijekom boravka na izložbenom prostoru na kojem 
su predstavljani potencijali grada Lepoglave.

Gradonačelnik Marijan Škvarić sa- 
stao se u nazočnosti svojih suradnika 
– zamjenika Hrvoja Kovača, savjetnice 
za poslove gradonačelnika i Gradskog 
vijeća Maje Poje i direktora TKIC-a Da- 
mjana Županića, s predstavnikom au- 
strijske konzultantske tvrtke LRS dr. Nor-
bertom Frömmerom i predstavnicom 
njene hrvatske podružnice, tvrtke IBS AC, 
Sunčanom Glavinom Petričević.

Na sastanku se razgovaralo o mogućnosti buduće suradnje, prvenstveno u privlačenju inve- 
stitora. U uvodnom dijelu gradonačelnik Škvarić ukratko je predstavio potencijale grada Lepo-
glave s naglaskom na one gospodarske.

Dr. Norbert Frömmer istaknuo je da je privlačenje investitora težak posao, posebice zbog  
velike konkurencije.

- Za odabir lokacije važna je infrastruktura, njena pripremljenost za početak ulaganja, cijena 
zemljišta, odnosno ulaganja, i stručnost radne snage – objasnio je Frömmer .

Na sastanku je za početak suradnje dogovorena razmjena informacija koje bi dale sliku  
stvarnog stanja, odnosno onog što Lepoglava nudi potencijalnim ulagačima. Želeći se iz prve 
ruke upoznati s dijelom onog što im Lepoglava nudi gost iz Austrije posjetio je poduzetničku 
zonu Lepoglave.

Gradsko izaslanstvo na Gospodarskom sajmu

Posjet poduzetničkoj zoni

Poduzetnička zona u Lepoglavi 
spremna za ulaganja investitora

Sastanak s austrijskom konzultantskom tvrtkom

Realiziran ovogodišnji Program 
modernizacije i asfaltiranja 
nerazvrstanih cesta

Modernizacija lokalnih cesta

Polaganjem asfaltnog tepiha na dionicama nerazvrstanih 
cesta Horvati – Gaj u Borju te Vukovski – Križopotje Franci u 
Gornjoj Višnjici završen je ovogodišnji Program modernizacije 
i asfaltiranja nerazvrstanih cesta na području grada Lepoglave.

Uz navedene dionice programom su bile obuhvaćene i 
dionice odvojak Frankopanske u Lepoglavskoj Vesi, Hadija-
ki - Vranjka u Zlogonju te Put Petari u Gornjoj Višnjici koje su 
asfaltirane ranije ove godine. Ukupno je u okviru ovogodišnjeg 
gradskog Programa modernizacije i asfaltiranja nerazvrstanih 
cesta modernizirano oko 1200 metara nerazvrstanih cesta.

Za svaku od tih dionica Grad Lepoglava je osigurao 85 %  
potrebnih sredstava od ukupnog iznosa, dok su preostalih 15 % 
podmirili građani koji će koristiti tu dionicu. 

Novi metri asfaltiranih cesta

Asfaltiranje ceste u Borju

Nezaposlenost u daljnjem padu
Hrvatski zavod za zapošljavanje

U rujnu ove godine zabilježen je najmanji broj nezaposlenih na području gra-
da Lepoglave unatrag pet godina. Na gradskom su području bile nezaposlene 
202 osobe. 

U proteklih pet godina bilježi se kontinuirani pad nezaposlenosti. Naime, 
početkom 2013. godine na gradskom području bilo je nezaposleno 629 osoba. 
Do kraja 2015. godine njihov se broj spustio na 420 da bi u rujnu 2017. nezapo- 
slene bile 202 osobe.

Prema posljednjem izvještaju Hrvatskog zavoda za zapošljavanje koje se 
odnosi na listopad 2017. na području grada Lepoglave nezaposleno je 208 osoba. 

Ministarstvo regionalnog razvoja 
i fondova Europske unije organiziralo 
je u Šibeniku konferenciju Dani regio-
nalnog razvoja i EU fondova na kojoj 
su brojni predstavnici ministarstava, 
županija, gradova, općina, regional-
nih koordinatora i drugih institucija 
važnih za regionalni razvoj dobili 
važne informacije o mogućnostima 
financiranja iz EU fondova. Tom su 
prilikom razmijenili iskustva, povezali 
se i ojačali suradnju na lokalnoj, re-
gionalnoj i nacionalnoj razini u svrhu 
realizacije što većeg broja projekata.

Sudionik konferencije bio je i 
lepoglavski gradonačelnik Marijan 

Škvarić aktivno sudjelujući na radi-
onicama na kojima se raspravljalo 
o izmjenama i dopunama Zakona 
o regionalnom razvoju Republike  
Hrvatske te o pripremi i provedbi pro-
jekata u okviru godišnjih programa 
održivog razvoja i revitalizacije pot-
pomognutih područja i područja s 
razvojnim posebnostima.

- Konferencija je bila prigoda za 
dobivanje novih informacija vezanih 
za Zakon o regionalnom razvoju u 
čiju sam pripremu osobno uključen 
kao član radne skupine. Također, 
raspravljali smo  o budućem Zakonu 
o porezima na dohodak i financira- 

nju lokalne i regionalne samouprave  
- rekao je gradonačelnik Škvarić 
koji je još jednom istaknuo važnost 
promjene postojećeg Zakona koji je 
brojne jedinice, među kojima i Grad 
Lepoglavu, ostavio bez gotovo polo- 
vice izvornih proračunskih prihoda.

Uz gradonačelnika Škvarića na 
konferenciji su sudjelovali i direk-
tor Turističko-kulturno-informativ-
nog centra Damjan Županić te Emil 
Tkalec iz Lokalne akcijske grupe  
Sjeverozapad koji su sudjelovanjem 
na prezentacijama i radionicama do-
bili važne informacije o mogućnosti-
ma financiranja iz EU fondova.

Grad Lepoglava na Danima  
regionalnog razvoja i EU fondova 
U Šibeniku je održana konferencija o mogućnosti financiranja sredstvima EU 
fondova na kojoj su su sudjelovali i predstavnici Grada Lepoglave.

Kretanje broja nezaposlenih za područje 
grada Lepoglave u 2017.  godini
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21. Međunarodni festival čipke

Festival je čuvar lepoglavske i UNESCO-ove 
baštine te stavlja Lepoglavu na kontinentalnu 
turističku kartu
Od 21. do 24. rujna u Lepoglavi se 
održavao 21. Međunarodni festival 
čipke.

Svečanim programom održanim u festivalskom  
šatoru, podizanjem festivalske zastave, razgledom izlo-
žaba i vatrometom u Lepoglavi je 21. rujna otvoren 21. 
Međunarodni festival čipke.

Uime predsjednice Republike Hrvatske Kolinde 
Grabar-Kitarović, visoke pokroviteljice Festivala, otvorio 
ga je potpredsjednik vlade i ministar graditeljstva Predrag 
Štromar.

- Lepoglavski Festival, kojim se mogu ponositi svi 
Lepoglavčani, jedan je od zaštitnih brendova Varaždinske 
županije i Hrvatske. Ovaj Festival ima velik potencijal u 
povezivanju kulturne baštine i turizma koji treba iskoristi 
– rekao je tom prigodom predsjedničin izaslanik Štromar.

Brojne je goste pozdravio domaćin, lepoglavski 
gradonačelnik Marijan 
Škvarić, istaknuvši nacio-
nalno značenje Festivala 
koji okuplja sve čipkarske 
lokalitete i organizacije iz 
Hrvatske, ali i spaja Le- 
poglavu gotovo sa svim 
kontinentima. Poseban 
je naglasak u obraćanju 
gostima gradonačelnik 
Škvarić stavio na značaj- 
ne obljetnice koje će biti 
obilježene tijekom trajanja 
21. Međunarodnog festiva-
la čipke.

- Godine 1892. čipkarstvo je ušlo u lepoglavsku ško-
lu i tamo je opstalo sve do danas, punih 125 godina. Ove 
godine obilježavamo 80 godina od otvorenja zgrade 
Banovinske čipkarske škole, objekta u kojem su čipkarice 
učile raditi čipku. Objekt je to koji je u prošlim vremenima 
imao značajnu ulogu u razvoju lepoglavskoga kraja, a i da-
nas, kada je u njoj smještena gradska uprava, ima svoju 
funkciju – rekao je Škvarić te podsjetio na projekt Centra 
za pavline koji je nastao kao izraz brige za lepoglavsku 
baštinu.

- Više od dva desetljeća  sustavnog vođenja priče o 
lepoglavskoj čipki, zahvaljujući dobroj i pravoj vlasti koja 
je znala, prepoznala i sustavno gradila brend, Festival je 
doživio svoje 21. izdanje – istaknuo je u ime Varaždinske 
županije zamjenik župana Tomislav Paljak dodavši da se 
čipka može raditi samo ako za to postoji ljubav kakvu pre-
ma njoj imaju lepoglavske čipkarice.

Prepoznavši čipkarstvo kao 
značajan dio lokalnog identiteta 
Ministarstvo kulture je i ove godine 
preuzelo pokroviteljstvo Festivala. 

- Čipkarstvo u Lepoglavi jedinst-
veno je svjedočanstvo tradicijske 
kulture koja je ostavila neizbrisiv 
trag u kulturološkoj slici sredine – 
kazala je Martina Šimunković, iza-
slanica ministrice kulture.

Uime ministra turizma nazoč- 
nima se obratio glavni tajnik Mini-
starstva turizma Ivo Bašić koji je 
kazao da ovaj Festival stavlja Le- 
poglavu na kartu kontinentalnog 
turizma u Hrvatskoj.

- Ovakva događanja obogaću-
ju turističku ponudu kontinenta- 
lnog prostora, ali i čuvaju vlastitu 
kulturu, baštinu i identitet – ista- 
knuo je Bašić.

Veleposlanik SR Njemačke u 
Republici Hrvatskoj Njegova Ekse- 
lencija Thomas Schultze podsjetio 
je na brojne veze između Hrvatske 
i Njemačke među kojima je i vješti-
na izrade čipke.

- Partnerstvo na Festivalu 
prihvatili smo jer i Njemačka ima 
dugu tradiciju čipkarstva. Razlog 
za prihvaćanje partnerstva bilo je i 
to što je Festival u Lepoglavi dobar 
način da pokažemo kako je razvoj 
kontinentalnog turizma bitan te 
da kontinentalni dio Hrvatske ima što ponuditi – rekao je 
veleposlanik Schultze.

Među ostalim gostima na otvorenju 21. Međunaro- 
dnog festivala čipke bile su i saborske zastupnice Marija 
Puh i Božica Makar, saborski zastupnik Anđelko Stričak, 
veleposlanica Slovenije Njezina Ekselencija Smiljana 
Knez, veleposlanica Bosne i Hercegovine Njezina Ekse- 
lencija Renata Paškalj, državni tajnik u Ministarstvu 
obrane Zdravko Jakop, varaždinski biskup Josip Mrzljak te 
brojni gradonačelnici i načelnici među kojima i izaslanica 
Grada Zagreba Nevenka Jurić.

Prigodom otvaranja Festivala 15 je čipkarica prvi put 
primilo priznanja počasnih majstorica lepoglavske čipke. 

Tijekom svečanosti otvaranja u glazbenom su dijelu 
programa nastupile mlade talentirane lepoglavske gla- 
zbenice - pjevačice Lucija Job i Marija Hodalj uz klavirsku 
pratnju Danijela Ota te Limena glazba Lepoglave. 

Počasnim su se pucnjem oglasili višnjički i kamenički 

Povodom 21. Međunarodnog festivala čipke 15 je čipkarica prvi put primilo 
priznanja počasnih majstorica lepoglavske čipke: Dora Ledinščak, Ana Čretni, Joze-

fina Kramarić, Ivka Druško, Paula Druško, Štefica Migač, Ivka Botković, Barbara Žuliček, Ana 
Zidar, Julijana Husnjak, Stanislava Ježek, Magda Funda, Bara Bačak, Magdica Ježek i Barica 
Žulić.

kuburaši.  

Stručni skupovi i radionice
Stručnim predavanjima i UNESCO-ovim radionicama 

na temu ručnih radova i baštine, kojima je ujedno obi- 
lježen Dan europske baštine, započeo je program drugog 

"Razlog za 
prihvaćanje partner-
stva bilo je i to što je 
Festival u Lepoglavi 

dobar način za poka-
zati da kontinentalni 
dio Hrvatske ima što 

ponuditi."

"Međunarodni festival čipke 
jedan je od zaštitnih brendova 

Varaždinske županije i Hrvatske."

Brojni gosti i uzvanici

Domaćini, gosti i uzvanici

Potpredsjednik Vlade Štromar

Veleposlanik SR Njemačke u Republici  
Hrvatskoj, Njegova Ekselencija Thomas Schultze
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dana 21. Međunarodnog festivala čipke. 
Uz radionice koje su trajale tijekom gotovo cije- 

log dana posjetitelji su od jutarnjih sati mogli razgledati 
izložbe čipaka. U poslijepodnevnim je satima u prostoru 
pavlinskog samostana otvorena i filatelistička izložba Klu-
ba mladih filatelista Trakošćan na kojoj su predstavljene 
poštanske marke s motivima čipaka iz raznih krajeva svi-
jeta.

U večernjim je satima u festivalskom šatoru pred-
stavom "Bogi Ivač - znova" nastupilo Hrvatsko narodno 
kazalište iz Varaždina, a nakon njih uslijedila je zabavna 
večer uz nastup glazbenog sastava Podvinčani. 

Prije osam desetljeća, 10. listopada 1937. godine, ban dr. Viktor 
Ružić otvorio je u Lepoglavi suvremeno opremljenu zgradu Banovin-
ske čipkarske škole. Povodom tog značajnog jubileja u Lepoglavi je 
na navedenoj zgradi, u kojoj je danas smještena gradska uprava, 
otkrivena spomen-ploča koja podsjeća na taj značajan događaj u 
lepoglavskoj povijesti. 

Bila je to suvremeno opremljena zgrada sagrađena nastojan-
jem mnogih osoba iz tadašnjeg hrvatskog kulturnog, gospodarskog 
i političkog života u kojoj su lepoglavske čipkarice pod vodstvom 
Danice Brössler učile i usavršavale izradu čipke. Iako prvenstveno 
namijenjen čipkaricama, objekt je služio i za provođenje edukacije 
lokalnog stanovništva.

- Netko je prije 80 godina uvidio 
da je ovom ruralnom području potre- 
bno pomoći te donio odluku o izgrad-
nji, za to doba, modernog objekta i to 
na način o kojem danas možemo samo 
sanjati – u potpunosti financirajući 
njegovu izgradnju – istaknuo je lepo-
glavski gradonačelnik Marijan Škvarić 
prigodom otkrivanja spomen-ploče.

80 godina od otvorenja zgrade Banovinske čipkarske škole

Treći festivalski dan
Uz sudjelovanje predstavnika hrvatskih i inozemnih 

čipkarskih škola trećeg dana trajanja Festivala održan je 
stručni seminar na temu „Baština europskih čipkarskih 
škola“. I oni najmlađi – polaznici dječjih vrtića u Lepoglavi 
i Žarovnici, svojim su se nastupima predstavili posjetite- 
ljima na glavnoj pozornici u festivalskom šatoru gdje je, 
uz kulturno-umjetnički program u kojem je nastupio KUD 
Oštrc iz Ruda, otvoren 8. Sajam tradicijskog rukotvorstva i 
starih zanata.

Održano je i modno događanje "Očaranost – čipke 
kroz vrijeme" na kojem su predstavljeni čipkom inspirirani 
modni detalji nastali u dvjema ustanovama iz Njemačke 
– Kulturzentrumu "Golden Sonne" i Čipkarskoj školi iz  
Scneeberga. 

Posjetiteljima Festivala tom se prigodom predstavila 
i zemlja partner - Savezna Republika Njemačka. Na štan-

du zemlje partnera posjetitelji su mogli 
kušati perece i vina iz pokrajine Sjeverne 
Rajna te dobiti informacije o Njemačkoj.

- Sviđa mi se sve što imam prilike 
vidjeti na Festivalu. Vidi se koliko su 
bliske kulture Hrvatske i Njemačke – 
rekao je Arne Hartig, savjetnik za politiku 
i voditelj Odjela za kulturu njemačkog 
veleposlanstva.

I ove je godine Međunarodni festival 
čipke povezan s Varaždinskim baroknim 
večerima u okviru čijeg je programa u 
župnoj crkvi u Lepoglavi nastupio Trio 
d'oro u kojem nastupa vrsni glazbenik iz 
Lepoglave Vjeran Ježek, solist minhen-
ske filharmonije. 

Program trećeg dana Festivala za- 
ključen je zabavno-glazbenim pro-

gramom u šatoru gdje je okupljene zabavljao glazbeni 
sastav Treća smjena.  

Pokazali ljepotu čipke
- Još smo jednom pokazali svu ljepotu i raskoš čipke, 

kako naše lepoglavske kojoj se svi dive tako i čipaka iz 
hrvatskih čipkarskih centara te devet europskih država. 
Zadovoljni smo što su tijekom ova četiri dana u Lepoglavi 

boravili naši brojni prijatelji s kojima nas je povezala ča- 
robna nit čipke. Vrijednost i kvalitetu Festivala potvrdila je 
i SR Njemačka, naš ovogodišnji partner, brojni visoki gosti 
koji su boravili u Lepoglavi, a, vjerujem, i ostali posjetite- 
lji koji su u Lepoglavi ovih dana mogli uživati u brojnim 
ponuđenim sadržajima – rekao je povodom zatvaranja 21. 
Međunarodnog festivala čipke lepoglavski gradonačelnik 
Marijan Škvarić.

Zadnjeg dana Festivala održan je tradicionalni kultur-
no-umjetnički program Lepoglavski kušlec uz nastup kul-
turno-umjetničkih društva iz Hrvatske i Slovenije. Započeo 
je mimohodom centrom Lepoglave, a nastavljen nastupi-
ma KUD-a Goričan, Hrvatsko-kulturnog društva Pomurje 
iz Lendave i KUD-a Marof iz Novog Marofa. U glazbenom 
dijelu nastupio je Tamburaški orkestar Biseri iz Kamenice 
te Pihalni orkester Alples iz Železnika s mažoretkinjama te 
Limena glazba Lepoglave koja je ovom prigodom održala 
godišnji koncert.

Već tradicionalno Festival je završen gradonačel-
nikovim gulašem, a kraj ove manifestacije glasnim su 
pucnjem označili kuburaši iz kuburaških udruga Glasna 
kubura iz Kamenice i Prva kubura iz Višnjice.

Tema 21. Međunarodnog festivala čipke 
bila je "Baština europskih čipkarskih 

škola". Sudionici Festivala bili su iz devet 
europskih zemalja.

Modna revija

Izložba

Izložba "Baština lepoglavske čipkarske škole"

Mimohod

Koncert Trio d'oro

Predstavljanje zemlje partnera

Kulturno-umjetnički program pod šatorom
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Predavanje je organizirano s 
ciljem informiranja poljoprivredni-
ka o potporama Grada Lepoglave i 
Varaždinske županije u poljoprivredi i 
stočarstvu te o mjerama revitalizacije 
zapuštenih poljoprivrednih površina 
i sadnji trajnih nasada. Uz mjere i 
potpore koje su im na raspolaganju, 
nazočni poljoprivrednici upoznati su 
i s iskustvima u sadnji bobičastog 

voća te osnivanjem i radom 
poljoprivredne zadruge.

Gradonačelnik Marijan Škvarić 
predstavio je gradske potpore u 
poljoprivredi i stočarstvu. Prije nji-
hova predstavljanja podsjetio je da 
je područje grada Lepoglave ruralno 
područje te da je razvoj poljoprivre-
de važan čimbenik razvoja grada. S 
druge strane, razvoj poljoprivredne 
proizvodnje na gradskom području, 
istaknuo je gradonačelnik Škvarić, 

otežava velik broj malih zemljišnih 
čestica, staračka domaćinstva te ne-
mogućnost sagledavanja poljoprivre-
de na tržišnim osnovama.

Zabranja spaljivanja korova
- Potporama želimo poljo- 

privredne površine na gradskom 
području, od kojih je više od 50 % 
zapuštenih, staviti u neki oblik poljo- 
privredne proizvodnje. Nećemo do-
pustiti da se povećava zapušteno 
zemljište koje mnogi čiste paleći  
vatru i izazivajući požare što je ove 
godine stvaralo velike probleme 
našim vatrogascima. Planiramo 
zabranu paljenja zapuštenih površi-
na, a kao alternativu za njihovo 
čišćenje predlažemo malčiranje – 
poručio je Škvarić.

Uz gradske, poljoprivrednici 
mogu računati i na potpore Varaždin-
ske županije. O njima je nazočnima 
govorila Jasna Vresk, stručna sura- 
dnica za poljoprivredu u Varaždinskoj 

županiji. 
Davor Brečak iz Savjetodavne 

službe savjetovao je nazočne po- 
ljoprivrednike dajući im osnovne i 
konkretne informacije o sadnji trajnih 
nasada te revitalizaciji zapuštenih 
poljoprivrednih površina.

Uzgoj bobičastog voća
Posebnu pažnju sudionika sa- 

vjetovanja pobudilo je izlaganje naj- 
boljeg mladog poljoprivrednika u  
Hrvatskoj 2017. godine, Matije Cetinića 
Frankosa, koji je podijelio iskustvo u 
proizvodnji bobičastog voća i fun- 
kcioniranju poljoprivredne zadruge. 

Sudionike savjetovanja upo- 
znao je i sa zabludama koje se javljaju 
kad je riječ o proizvodnji bobičastog 
voća te s poteškoćama na koje je u 
proizvodnji naišao – od onih vezanih 
uz sam uzgoj pa do onih koje se tiču 
savladavanja administrativnih bari-
jera u nastojanju dobivanja potpora. 
Najbolji mladi hrvatski poljoprivre- 
dnik govorio je i o načinu rada poljo- 
privredne zadruge bez koje se kao 
pojedinac ne bi mogao uspješno 
baviti poljoprivrednom proizvodnjom.

Matija Cetinić Frankos spreman 
je pomoći svima koji žele pokrenuti 
sličnu poljoprivrednu proizvodnju. 
Pomoć kod pripreme i prijave pro-
jekata onima koji žele konkurirati za 
dobivanje potpora u poljoprivredi 
ponudio je i direktor Turističko-kul-
turno-informativnog centra Damjan 
Županić.

Poljoprivredno savjetovanje

Poljoprivreda - čimbenik razvoja
Savjetovanje je u suradnji s 
Varaždinskom županijom, 
Upravnim odjelom za  
poljoprivredu i ruralni razvoj 
te Savjetodavnom službom 
Varaždin organizirao Grad 
Lepoglava. Matija Cetinić Frankos 

Publika je sa zanimanjem 
pratila izlaganja

       "Bez zadruge kao 
pojedinac ne bih uspio."

      Zapušteno je više 
od 50 % poljoprivrednog 

zemljišta.

Komisija Središnjeg koordinacijskog 
odbora akcije "Gradovi i općine – prijatelji 
djece" izvršila izvid u Lepoglavi 

Grad prijatelj djece

Godinu i pol dana nakon što je Grad Lepoglava započeo  
aktivnosti vezane uz kandidaturu i provedbu postupka dobiva- 
nja UNICEF-ova statusa grada prijatelja djece, u gradu je boravila 
komisija Središnjeg koordinacijskog odbora akcije "Gradovi i općine 
– prijatelji djece" te izvršila izvid rezultata akcije, odnosno provje- 
rila koliko se u gradu ulaže u usluge za djecu, stvaranje sigurnog i 
zdravog okruženja, u zdravlje djece te njihovo obrazovanje, kulturu, 
sport i slobodno vrijeme. Rezultati obavljenog izvida bit će važni kod 
donošenja odluke Središnjeg koordinacijskog odbora o tome hoće li 
Gradu Lepoglavi biti dodijeljen status grada prijatelja djece. 

Cjelodnevni izvid započeo je sastankom članova gradskog 
Koordinacijskog odbora za dobivanje statusa grada prijatelja 
djece i tročlane komisije Središnjeg koordinacijskog odbora akcije 
"Gradovi i općine – prijatelji djece" koju su činile dr. Mirjana Ko-
larek-Karakaš, mr. sc. Maja Pleše Sabol i Gordana Šoltić-Siladi.

- Sve ono što činimo u gradu Lepoglavi činimo zbog djece. Svi 
gradski projekti i programi usmjereni su stvaranju što boljih uvjeta 
za život naših građana, a posebice djece kojoj Grad Lepoglava pruža 
potporu od njihova rođenja i nadalje tijekom njihova obrazovanja – 
od vrtićke dobi pa do studentskih dana – istaknuo je gradonačelnik 
Marijan Škvarić pozdravljajući sve nazočne na sastanku nakon ko-
jeg su članice komisije započele s izvidima obilazeći osnovne škole, 
vrtiće, udruge i institucije koje djeluju na području grada s ciljem 
utvrđivanja točnosti informacija navedenih u upitniku koji je Grad 
Lepoglava ispunio kandidirajući se za dobivanje statusa grada pri-
jatelja djece.

- Grad Lepoglava je i inače prijatelj djece, ali na ovaj način že- 
ljeli bismo to formalizirati. Tijekom naše kandidature ispunili smo 

brojne uvjete koji su pred nas bili postavljeni. Ispunjavanjem uvjeta 
možemo dokazati da smo zaista grad prijatelj djece i zahvaljujući 
tom statusu kroz fondove i natječaje možemo pokušati osigurati 
financijska sredstva primjerice za adaptaciju vrtića, proširivanje 
usluga u školama ili za nešto treće što će predložiti djeca - objasnio 
je zamjenik gradonačelnika Hrvoje Kovač.

Nakon provedenog izvida članice Središnjeg koordinacijskog 
odbora nisu krile zadovoljstvo viđenim.

- Onim što smo vidjeli izuzetno sam zadovoljna. Puno toga se 
radi na planu zdravstva, odgoja, obrazovanja, sporta i u okviru udru-
ga. No, nije me sve to iznenadilo kad je Lepoglava u pitanju – otkrila 
je članica komisije dr. Mirjana Kolarek-Karakaš dodavši da se sa sta-
tusom grada prijatelja djece šalje poruka da društvo brine o njima 
i njihovim pravima.

Hoće li Grad Lepoglava dobiti status  grada prijatelja djece, znat 
će se sredinom studenoga kada budu objavljeni rezultati odluke 
o dodjeli statusa koja će biti donesena i na temelju rezultata oba- 
vljenog izvida.

Lepoglava među 10 gradova koji 
daju najviše potpora u poljoprivredi
Grad Lepoglava je u 2016. za potpore u poljoprivredi izdvojio 90.610 kuna.

Portal Gradonačelnik.hr koji pra-
ti zbivanja u gradovima na cijelom 
području Hrvatske proveo je analizu 
ulaganja gradova u poljoprivrednu 
proizvodnju u protekloj 2016. godini. 
Prema objavljenim rezultatima Grad 
Lepoglava nalazi se među top deset 
gradova koji su u Hrvatskoj najviše 
pomagali svojim poljoprivrednicima. 

S izdvojenih 90.610 kuna za sub-
vencije poljoprivrednicima u 2016. 
godini Grad Lepoglava nalazi se na 

desetom mjestu objavljene liste. Grad 
Lepoglava jedini je grad s područja 
Varaždinske županije na toj listi.

U konkurenciji manjih gradova 
Grad Lepoglava zauzima visoko treće 
mjesto na razini cijele Hrvatske.

- Grad Lepoglava dodjelom sub-
vencija kontinuirano pomaže poljo-
privrednicima s gradskog područja, 
ne samo protekle godine na koju se 
ova analiza odnosi već i tijekom pri-
jašnjih godina. Uz dodjelu subvencija 

našim poljoprivrednicima pomažemo 
i na druge načine – primjerice orga-
nizacijom radionica i edukacija te 
financiranjem projekata udruga koje 
okupljaju poljoprivredne proizvođače 
i, što je posebno važno, pružanjem 
potpora u pripremi i implementaciji 
projekata prema fondovima Europske 
unije kojima bi se, a na što ih i potiče-
mo, naši poljoprivrednici trebali 
orijentirati– istaknuo je lepoglavski 
gradonačelnik Marijan Škvarić.

Potpore

Izvid u OŠ Ante Starčevića

Sastanak uoči izvida
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Poboljšanje zdravstvene infrastrukture 

Projekt ugradnje lifta u zgradu Doma zdravlja dobio 
zeleno svjetlo i sredstva potrebna za realizaciju
Potpisivanjem Ugovora o dodjeli bespovratnih sredstava za projekt pod nazivom „Poboljšanje pristupa primarnoj zdravst-
venoj zaštiti u Varaždinskoj županiji“ 5. listopada 2017. godine u prostorijama Vlade Republike Hrvatske stvoreni su svi 
preduvjeti da se u zgradi Doma zdravlja u Lepoglavi napokon ugradi dizalo i uredi prostor Doma zdravlja.

Nakon višegodišnjih nastojanja gradskih vlasti da se 
samostalno ili u suradnji s Domom zdravlja Varaždinske 
županije, u čijem je vlasništvu objekt Doma zdravlja u 
Lepoglavi, a u okviru dopuštenih zakonskih propisa, izgra-
di potrebno dizalo, konačno su u Lepoglavu stigle dobre 
vijesti.

Ravnatelj Doma zdravlja Varaždinske županije Dražen 
Jagić obavijestio je čelne ljude Grada Lepoglave da je pot-
pisan ugovor vrijedan 12.8 milijuna kuna. Riječ je o dijelu 
bespovratnih sredstva iz EU-a za novu, modernu opremu 
za 50-ak ordinacija liječnika opće/obiteljske medicine, 
dentalne medicine, ginekologa i pedijatara diljem županije 
kao i za njihovu edukaciju. Uz to, sredstva će biti uložena 
i u rekonstrukcije te adaptacije objekata doma zdravlja 
Varaždinske županije u kojima se pruža zdravstvena skrb.

Povećanje dostupnosti zdravstvenim uslugama
- Dugi niz godina Grad Lepoglava nastoji realizirati 

projekt izgradnje dizala u zgradi Doma zdravlja u Lepogla-
vi. S obzirom na to da je riječ o zgradi koja je u vlasništvu 
Doma zdravlja Varaždinske županije, Gradu su pri tome 
uglavnom bile "vezane ruke". No, nismo čekali da netko 
drugi iznađe rješenje, već smo se u okviru dopuštenih 
zakonskih mogućnosti angažirali oko tog projekta. Izra-
dili smo i projektnu dokumentaciju te pronašli način da 
se prijavimo na jedan od natječaja na kojem smo imali 
izglednu priliku dobiti potrebna sredstva, no cjelokupni je 

natječaj bio poništen. I dalje smo tražili mogućnosti za re-
alizaciju projekta potičući na to i Dom zdravlja Varaždinske 
županije koji je priliku za to pronašao prijavom projekta na  
operativni program "Konkurentnost i kohezija" – istaknuo 
je gradonačelnik Marijan Škvarić.

Svrha projekta je povećati dostupnost i raznovrsnost 
usluga kvalitetne primarne zdravstvene zaštite te sma- 
njiti broj upućivanja u bolnice na području Varaždinske 
županije kroz ulaganja u opremu i infrastrukturu pružatelja 

zdravstvenih usluga. Podići će se kapaciteti koncesionara 
za pružanje novih usluga u skladu s njihovim potrebama te 
provesti aktivnosti za promicanje na području Varaždinske 
županije kroz ulaganja u opremu i infrastrukturu pružatelja 
zdravstvenih usluga. Podići će se kapaciteti koncesionara 
za pružanje novih usluga u skladu s njihovim potrebama 
te provesti aktivnosti promicanja ravnopravnosti spolova i 
pristupačnosti za osobe s invaliditetom.

Uz dizalo uredit će se ulaz i prilaz zgradi
- Projekt smo započeli stalnim skretanjem pažnje 

na problem još u rujnu 2016. godine nakon čega je Dom 
zdravlja Varaždinske županije pristupilo izradi projektnog 
prijedloga. Lepoglavska inicijativa prerasla je u županijsku 
pa se projekt proširio i na druge ambulante u Varaždinskoj 
županiji čime je cijela priča narasla na 12.8 milijuna 
kuna. Početkom svibnja ovaj, sad već regionalni projekt 
„Poboljšanje pristupa primarnoj zdravstvenoj zaštiti u 
Varaždinskoj županiji“ uspješno je prijavljen na Operativni 
program „Konkurentnost i kohezija 2014.-2020.“ iz struk-
turnih fondova. Što se Lepoglave tiče, uz izgradnju dizala 
projektom se planira ugradnja ulaznih automatskih kliznih 
vrata, uređenje ulaznih stepenica te opremanje pedijatri-
jske i fizikalne ambulante. Riječ je o zahvatima vrijednim 
601.000 kuna – zaključuje zamjenik gradonačelnika Kovač.

Grad Lepoglava angažirao se oko 
projekta ugradnje lifta izradivši pritom 

projektnu dokumentaciju. 
Poticao je nadležne institucije da projekt 

prijave na otvorene natječaje. 

Posjet za Dan starijih osoba
Najstarija korisnica usluga geron-

toslužbe grada Lepoglave i jedna od 
najstarijih Lepoglavčanki je Draga 
Mežnarić koja je zakoračila u 90. godinu 
i nju su povodom Međunarodnog dana 
starijih osoba u njenoj kući u Donjoj 
Višnjici posjetili zamjenik lepoglavskoga 
gradonačelnika Hrvoje Kovač i geront-
odomaćica Aleksandra Štefanek.

Vitalna Draga koja još uvijek sva-
kodnevno obavlja gotovo sve kućanske 
poslove skromno je zahvalila na prigo- 
dnim poklonima koje su joj donijeli za- 
mjenik gradonačelnika i gerontodomaći-
ca.

- Zbog ovakvih zahvalnih ljudi kao 
što je Draga volim svoj posao jer znam 
da nekome zaista pomažem da živi bolje 
i osjeća se bolje – spomenula je Aleksan-
dra i dodala kako se uz Dragu brine i o 
još 20-ak građana grada Lepoglave.

Gerontoslužba na području grada 
Lepoglave s djelovanjem je počela 2009. 
godine zahvaljujući suradnji Crvenog 
križa Varaždinske županije i Grada Le- 
poglave koji osiguravaju sredstva 
za njen rad. Zahvaljujući toj suradnji  
osobe u potrebi s gradskog područja 
nisu prepuštene samima sebi, već dobi-
vaju skrb bez koje bi teško mogle samo-
stalno živjeti. Riječ je o jednoj od mjera 
aktivne socijalne politike kojom Grad 
Lepoglava svojim građanima osigurava 
život dostojan čovjeka.

- Gospođa Draga jedna je od korisni-
ca našeg programa, a uvijek nas po- 
novno oduševi svojom osobnošću – kaže 
zamjenik gradonačelnika Kovač i dodaje 
da Grad aktivno radi na povećanju broja 
gerontodomaćica kako bi proširio obu- 
hvat skrbi za naše najstarije i najpotre-
bitije građane.

Briga za potrebite

Četvrti put ove godine građanima slabi-
jeg socio-ekonomskog statusa distribuirani 
su paketi u sklopu aktivnih mjera socijalne 
politike Grada Lepoglave, a kroz projekt FEAD.

Grad Lepoglava dio je projekta "Huma- 
nitarni paket za središnju Hrvatsku" koji se 
provodi sredstvima iz programa Fonda europske pomoći za najpotrebitije (FEAD) s ciljem ublažavanja 
siromaštva pružanjem pomoći najpotrebitijim osobama podjelom hrane i/ili osnovne materijalne po-
moći. Nositelj projekta je Hrvatski Crveni križ, a lokalni partner Gradskom društvu Crvenog križa Ivanec 
je Grad Lepoglava.

U sklopu projekta FEAD na području grada Lepoglave je u tri organizirane podjele koju su odradili 
vatrogasci iz Lepoglave, Kamenice i Višnjice distribuirano 527 prehrambenih i higijenskih paketa u vrije- 
dnosti od 51.321,77 kuna. Pomoć je primilo 140 Lepoglavčana.

- Željeli bismo i dalje provoditi ovaj projekt jer kad jednom pomognete ljudima, oni se vežu za vas, ali 
i vi za njih te im želite pomoći. S prestankom provedbe ovakvih projekata nastaje i problem pomaganja 
ljudima kojima je pomoć potrebna – poručio je zamjenik gradonačelnika Hrvoje Kovač.

Podijeljeno novih 119 paketa 
pomoći za najugroženije

Povodom Dana dobrovoljnih darivatelja krvi uručena su priznanja dobrovoljnim darivateljima krvi s po- 
dručja djelovanja Gradskog društva Crvenog križa Ivanec. Među njima zahvalnice su primili i darivatelji iz 
aktiva dobrovoljnih darivatelja krvi Lepoglave i Kaznionice u Lepoglavi.

Zahvalnicu i brončani znak priznanja za 50 puta darovanu krv primili su Alojzije Delimar, Tomislav Hojsak, 
Josip Kapustić i Ivan Dukarić iz Aktiva DDK-a Lepoglava te Krunoslav Jagić i Željko Funda iz Aktiva DDK-a KZ-a 
Lepoglava. Zahvalnicu i srebrni znak priznanja za 75 puta darovanu krv primili su Emil Mekovec i Ivan Novak 
iz Aktiva DDK-a Lepoglava te Božidar Cikač iz Aktiva DDK-a KZ-a Lepoglava.

Zahvala za darivanu krv

Dom zdravlja u Lepoglavi

Pažnja važnija od poklona

Podijela paketa

Dobitnici priznanja
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Vatrogasci branili kuće
Poplava na gradskom području

Zbog obilnih je kiša na više mjesta na gradskom području 19. 
rujna došlo do izlijevanja vode iz korita potoka koja je zaprijetila 
kućama i gospodarskim objektima. Najkritičnije je bilo na području 
Žarovnice i u Višnjici gdje su vatrogasci gradili zečje nasipe zaustavl-
jajući prodor vode u kuće. 

Vatrogasci su imali posla tijekom cijelog dana, a najviše u 
večernjim satima kada su angažirani vatrogasci iz triju dobrovo- 
ljnih vatrogasnih društava s gradskog područja – DVD-a Lepoglave, 
DVD-a Kamenice i DVD-a Višnjice. 

U Žarovnici i Višnjici zečji su nasipi izgrađeni kod nekoliko kuća 
koje se nalaze u blizini lokalnih potoka koji su se izlili zbog obilne 
kiše. Vatrogascima su tehničku pomoć pružile tvrtke Lomi i TTG iz 
Višnjice dovozeći vreće s pijeskom,.  

Pojavila se nova klizišta
Obilne su kiše, ne samo na područjima uz rijeke i potoke na 

kojima je došlo do izlijevanja vode iz korita i plavljenja okoline, 
štetu prouzročile i u visinskim dijelovima područja grada Lepoglave. 
Naime, kiša je prouzročila i klizanje tla. Pojavila su se klizišta koja su 
oštetila lokalne ceste te prijete stambenim objektima. 

Najpogođenije je pogranično područje Višnjice. 
Aktivirala su se klizišta na nekoliko lokalnih cesta, a jedno od 

njih oštetilo je i cestu na području na kojem graniče grad Lepoglava 
i općina Donja Voća. U Višnjici, točnije u Zalužju, ponovno se aktivi-
ralo klizište u neposrednoj blizini obiteljske kuće.

Grad Lepoglava još uvijek sanira klizišta nastala prethodnih go-
dinama. Riječ je o tehnički složenim i financijski zahtjevnim zahvati-
ma kojima se troše proračunska sredstva koja se ne ulažu u razvoj, 
već u vraćanje trenutnog stanja u prvobitno.

Vatrogasna zajednica grada Lep-
oglave organizirala je 22. listopada 19. 
Pokretnu vatrogasnu vježbu na kojoj 
se okupilo 10 vatrogasnih ekipa iz  
devet vatrogasnih društava.

Vježba je to koja se odvija na 
cijelom području grada Lepoglave. 
Vatrogasne ekipe sastavljene od  
operativnih članova društva na osam 
su lokacija u Višnjici, Kamenici, 
Žarovnici i Lepoglavi izvršavale tak-
tičke zadatke kojima su simulirane 
situacije slične onima na intervenci-
jama.

Sudionici vježbe okupili su se 
u Višnjici gdje su ih pozdravili i 

puno im uspjeha poželjeli zamjenik  
lepoglavskoga gradonačelnika Hrvo-
je Kovač, tajnik Vatrogasne zajednice 
Varaždinske županije Zvonko Videc te 
zapovjednik i predsjednik Vatrogasne 
zajednice grada Lepoglave Zoran 
Horvat i Mario Canjuga koji je vježbu 

i otvorio.
Prvo je mjesto osvojila prva  

ekipa DVD-a Višnjice. Drugo je mjesto 
zauzela druga ekipa DVD-a Višnjice 
dok se na treće mjesto plasirala ekipa 
DVD-a Lepoglave. Četvrto je mjesto 
zauzela ekipa DVD-a Kamenice.

Četvrta uzastopna pobjeda DVD-a Višnjice
Pokretna vatrogasna vježba

DVD Lepoglava slavila na Memorijalu "Darko Komes"
Memorijalno vatrogasno natjecanje

Drugu godinu zaredom Dobrovoljno vatrogasno društvo Višnjica organiziralo je vatroga- 
sno natjecanje u spomen na svog preminulog člana Darka Komesa - Memorijal "Darko Komes". 

Uoči samog natjecanja počast je Darku Komesu odana na njegovu grobu, a u župnoj crkvi 
u Višnjici služena je misa zadušnica.

Ove se godine na natjecanju okupilo šest ekipa. Natjecanje je otvorio tajnik Vatrogasne 
zajednice Varaždinske županije Zvonko Videc, a sve su sudionike natjecanja pozdravili pred- 
sjednik Gradskog vijeća Grada Lepoglave Robert Dukarić, predsjednik gradske Vatrogasne za-
jednice Mario Canjuga te uime domaćina predsjednik DVD-a Višnjice Goran Hočuršćak.

Natjecanje se odvijalo na području 
Višnjice. Pred natjecateljske ekipe sa- 
stavljene od operativnih vatrogasaca 
bilo je postavljeno sedam zadataka.

Ukupni pobjednik natjecanja je eki-
pa DVD-a Lepoglave, drugo mjesto zau-
zela je ekipa DVD-a Kamenice, a treće 
ekipa DVD-a Novog Marofa. Uz pehare i 
priznanja najbolje su ekipe primile i na-
grade sponzora natjecanja.Na dva se mjesta, na ulasku u Žarovnicu iz smjera Sutinske i 

na izlasku iz Višnjice prema Sutinskoj, potok tijekom dana izlio na 
županijsku prometnicu. Promet nije bio prekinut, no oko ponoći je 
vožnja automobilima tim dionica bila otežana i rizična. 

Na pojedinim mjestima došlo je do izlijevanja rijeke Bednje i 
plavljenja okolnih površina. Najveće probleme ovog su puta stvarali 
potoci bujičari koji su se izlijevali na cijelom gradskom području i 
plavili brojne površine ugrožavajući kuće i druge objekte.

Preuzimanje soli za posipavanje lokalnih cesta
Obavještavaju se građani da će 24. 11. 2017. moći pruzeti sol u vrećama za posipavanje nerazvrstanih cesta u zimskim 

uvjetima.

Sol će se 24. 11. 2017. moći preuzeti na sljedećim mjestima:
  - u Lepoglavi (ispod asfaltne baze) od 8 do 11 sati
  - u Donjoj Višnjici (na parkiralištu kod groblja) od 12 do 15 sati.

Obaveza uklanjanja raslinja u blizini javnih putova
Mole se vlasnici, odnosno korisnici ili posjednici zemljišta uz  javne putove, da u što kraćem roku urede i otklone stabla 

i krošnje koje svojim položajem vise, prelaze i prijete padom na putno zemljište ili onemogućuju  kretanje sudionika u  
prometu, posebice mehanizacije većih gabarita, naročito prilikom čišćenja zimske službe te vozilima hitne i vatrogasne 
službe.

Za nepoštivanje spomenutih obaveza predviđene su novčane kazne.

Čišćenje javnih površina od snijega i leda

Pravne i fizičke osobe, vlasnici i korisnici stambenih, poslovnih prostora i objekata te građevinskog zemljšta uz javne pro-
metne površine dužni su organizirati i osobno uklanjati snijeg i led s nogostupa razvrstanih i nerazvrstanih cesta u cijeloj 
dužini čestice zemljišta na kojoj se nalazi građevina u njihovu vlasništvu, odnosno koju koriste. 
Snijeg se uklanja kad napada do visine 5 cm, a ako pada neprekidno, mora se uklanjati više puta tako da se održi sigurna 
prohodnost i omogući promet. Led se mora uklanjati i posipavati čim nastane. 
Nakon izvršenog uklanjanja snijega i leda nogostup je potrebno posipati solju, sipinom, piljevinom i sl. 

Nasip izgrađen kod obiteljske kuće u Žarovnici

Vatrogasci su ponovno prvi priskočili u pomoć i izgradili nasipe

Postrojeni sudionici Pokretne vatrogasne vježe

Spašavanje unesrećenog Vatrogasni poligon

Voda je poplavila usjeve
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Bartolovo u Kamenici

Mimohod, proštenje i misno slavlje
Mještani Kamenice zajedno s 
vjernicima iz okolnih župa i 
gostima iz Austrije te  
Mađarske proslavili su 24. 
kolovoza blagdan nebeskog 
zaštitnika kameničke župe – 
svetog Bartola.

Proslava Bartolova u Kamenici 
započela je mimohodom centrom Kamen-
ice u kojem su, predvođeni župnim i 
državnim zastavama te Limenom glazbom 
Lepoglava, sudjelovali kamenički vatro-
gasci i kolege iz DVD-a Bedenca, branitelji, 

policija, lovci i kamenički kuburaši. 

Uoči misnog slavlja kod spomen-obi- 
lježja trojici poginulih branitelja iz 
kameničke župe – Tomu Jambora, Josi-
pa Kapustića i Stjepana Vusića, položeni 
su vijenci i upaljene svijeće. Učinili su to 
predstavnici kameničke župe, braniteljskih 
udruga, policije te Ministarstva obrane i 
Grada Lepoglave. Tom je prigodom molit-
vu za poginule branitelje predvodio vara- 
ždinski biskup Josip Mrzljak. On je u zaje- 

dništvu s još 10-ak svećenika predvodio i 
misno slavlje u kameničkoj župnoj crkvi. 

- Vjera je tradicija, kao što to na-
glašavamo govoreći o stoljetnoj tradiciji 
hrvatskog naroda, ali vjera nisu samo 
tradicija i običaji. Vjera je zaista pristajanje 
uz Krista. To je bit naše vjere – istaknuo je 
mons. Mrzljak.

Na kraju misnog slavlja državni  
tajnik u Ministarstvu obrane Zdravko Jakop 
uime Vlade Republike Hrvatske dodijelio 
je priznanje Günteru Hüttenhölscheru iz 
njemačkog gradića Verla za njegov hu-
manitaran rad u vrijeme Domovinskog rata 
kada se istaknuo prikupljanjem humani-
tarne pomoći Hrvatskoj. U njegovoj odsut-
nosti priznanje je preuzeo vlč. Zdravko 

Gašparić, svećenik u Gradišću.
Blagdan svetog Bartola tradicionalno 

su pucnjem obilježili članovi Glasne kubu-
re iz Kamenice.

    Misno je slavlje u župnoj 
crkvi predvodio varaždinski biskup 

mons. Josip Mrzljak.

    Odana je počast
 poginulim braniteljima iz 

kameničke župe.

Sjećanje na žrtve totalitarnih 
režima

Misa u šumi Belaš

U šumi Belaš u Višnjici služena je misa za ubijene na 
tom mjestu, za sve ubijene u 2. svjetskom ratu i u 
vremenu nakon njegova završetka te za sve stradale od 
totalitarnih režima i poginule u Domovinskom ratu.

Uoči misnog slavlja kod spomen-
križa podignutog 1991. godine položeni 
su vijenci i upaljene svijeće u spomen 
na žrtve zločina počinjenog u svibnju 
1945. godine. Vijence su položili i svije- 
će upalili državni tajnik u Ministarstvu 
obrane Zdravko Jakop, predstavnici 
Ministarstva branitelja, predsjednik 
Gradskog vijeća Grada Lepoglave 
Robert Dukarić, predstavnici branitelj- 
skih udruga, Hrvatskog žrtvoslovnog 
društva, Društva za obilježavanje gro-
bišta ratnih i poratnih žrtava te Udruge 
Macelj 1945 kao i predstavnici organi-
zatora - članovi Kuburaške udruge Prva 
kubura iz Višnjice, udruge Branitelji 
Hrvatske Lepoglava te Dobrovoljnog 

vatrogasnog društva Višnjice.
Misno slavlje kojem je nazočio i 

počasni konzul Republike Hrvatske u 
Sloveniji prof. dr. Šime Ivanjko pred-
vodio je višnjički župnik vlč. Dragutin 
Šimek.

Na ovom su mjestu u svibnju 1945. 
godine, istaknuli su brojni svjedoci koji 
su o tome morali šutjeti pola stoljeća, 
partizanske jedinice poubijale zaro-
bljene vojnike poraženih vojski. Svje-
dočanstva su dobila i potvrdu probnim 
iskapanjima tijekom kojih su pronađeni 
posmrtni ostaci ubijenih.

Nakon misnog slavlja višnjički 
su kuburaši počasnim pucnjem odali 
počast stradalima.

Na cesti koja u Kameničkom Podgorju vodi prema zaselku Glažari izgrađen je novi križ. 
Izgrađen je zahvaljujući zalaganjima i donacijama tamošnjih mještana na mjestu gdje je nekad 
stajao stari dotrajali križ kod kojeg su mnogi u proteklim vremenima tražili Božju zaštitu na svom 
putu i životu.

- Neka ovaj križ bude 
zalog mira i zaštite – rekao 
je kamenički župnik vlč. 
Dragutin Joč tijekom misnog  
slavlja na kojem je bla-
goslovljen novi granitni križ 
koji je zamijenio dotrajalo 
drveno raspelo.

Nakon završetka misnog 
slavlja, u čast blagoslova, 
zapucali su članovi kubu-
raške udruge Glasna kubura 
iz Kamenice, a okupljeni su 
se nastavili družiti uz glazbu 
i zakusku koju su pripremili 
vrijedni domaćini.

Novoizgrađeni križ u Kameničkom Podgorju

Križ - zalog mira i zaštite

Lepoglava na Diwali - festivalu svjetla
Nastavljajući dosadašnju dobru suradnju s Vele-

poslanstvom Indije u Hrvatskoj i veleposlanikom Nj. 
E. Sandeepom Kumarom, zamjenik gradonačelnika 
Hrvoje Kovač na poziv je veleposlanika sudjelovao na 
ovogodišnjoj Diwali proslavi koja je na jednom mjestu 
okupila predstavnike društveno-političkog života, 
akademske zajednice, ali i gotovo svih vjerskih zaje- 
dnica u Hrvatskoj kako bi zajedno proslavili pobjedu 
svjetla nad tamom koja je svojstvena svakoj religiji. 
Naime, Diwali je jedan od najstarijih hindu festivala, a 

simbolizira upravo pobjedu svjetla nad tamom, pobjedu dobra nad zlom - pobjedu istine. 
Za vrijeme boravka na Diwali festivalu zamjenik gradonačelnika nastavio je razgovore s veleposlanikom 

Kumarom oko mogućeg partnerstva Indije na jednom od budućih Festivala čipke čime bi Festival prvi put 
imao zemlju partnera izvan Europe.

Misa u šumi Belaš

Molitva i polaganje vijenaca kod spomen-obilježja

Misno slavlje

Na Bartolovo se u Kamenici okupe brojni vjernici

Križ je blagoslovio vlč. Dragutin Joč
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Gradska knjižnica Ivana Belostenca EU projekt OŠ Izidora Poljaka iz Višnjice

Učenici višnjičke škole u okviru EU 
projekta boravili u Poljskoj
Višnjička škola partner je na EU projektu "I am being an ecological person". 

Boravak u Poljskoj je- 
dna je od aktivnosti provedbe 
projekta "I am being an eco-
logical person" u kojem je uz 
tri osnovne škole iz Turske, 
Grčke i Poljske kao partner 
sudjelovala i OŠ Izidora Polja-
ka iz Višnjice.

- Riječ je o projektu 
koji se provodi i financira u  
okviru Erasmus+ programa 
Europske unije, a cilj mu je 
podizanje ekološke osviješte-
nosti provedbom različitih 
samostalnih radionica u školama te 
na zajedničkim susretima koji će biti 
organizirani u svim školama koje su- 
djeluju u projektu. Tako su učenici iz 
višnjičke škole, prije Poljske, boravili 

u Grčkoj, a u okviru projekta učenici 
iz Turske, Grčke i Poljske boravit će 
u Višnjici – istaknula je voditeljica 
projekta iz OŠ Izidora Poljaka Ivana 
Karpov.

Domaćin susreta u  
Poljskoj bila je škola Zespol 
Szkol Nr 3 u selu Cieksyn koja 
je organizirala bogat program 
druženja ispunjen brojnim 
aktivnostima - edukativnim 
i ekoradionicama, sportskim 
aktivnostima, bicikliranjem, 
izletima (posjet nacionalnom 
parku Kampinoski, mjestu 
Zelazowa Wola - rodnom 
mjestu Fryderyka Chopina, 
glavnom gradu Varšavi...).

Učenici iz Višnjice poljske 
su običaje i kulturu upoznali i kod 
obitelji svojih vršnjaka kod kojih su 
bili smješteni za vrijeme boravka u 
Poljskoj.

Za učenike i učitelje 
OŠ Ante Starčevića iz Le- 
poglave 18. listopada nije 
bio uobičajen dan što se 
odijevanja tiče. Naime, 
tog su dana u školu sti- 
gli noseći kravate. Povod 
tomu bio je Dan kravate 
koji se obilježava upravo 18. 
listopada. 

Kravata, odjevni pred-
met koji je u upotrebi već 
desetljećima, jedini je  
hrvatski simbol univerzal-
no poznat i cijenjen, a pre-
poznatljiv je i na svjetskoj 
razini. Kravata sadrži tri 

oznake nacionalnog identiteta: hrvatsko podrijetlo kravate, nacionalno ime Croata i motive hrvatskoga identiteta na 
kravati kao mediju. Kravata je općenito simbol otmjenosti i muške kulture odijevanja, ali ju u odijevanju sve više koriste i 
žene, podsjećaju u OŠ Ante Starčevića u kojoj su, uz nošenje kravata, na Dan kravate učili i kako je vezati.

OŠ Ante Starčevića iz Lepoglave

Učenici u Lepoglavi obilježili Dan kravate

U sklopu projekta Rusak (pun) kulture učenici 
nižih razreda područne škole Žarovnica i matične 
škole Ivana Rangera iz Kamenice imali su prigode 
uživati u interaktivnoj predstavi "Šumastikus" u  
realizaciji Umjetničke organizacije TeatruM.

„Šumastikus“ je predstava o Rozi, Drašku i 
čarobnoj šumi. Povremene svađe i dječja zaje- 
dnička otkrića protkani su pričama lektirnih naslo-
va (Šuma Striborova, Petar Pan…). Jednostavna 

scenska rješenja (kroz interakciju glavnih prota- 
gonista) potiče učenike na zamišljanje prostora i 
situacija kroz koje prolaze razigrani Roza i Draško.

Predstava je zamišljena kao dio projekta koji 
se bavi osvještavanjem mladih o načinima preži- 
vljavanja u prirodi te pravim prijateljstvom.

Na kraju predstave  s učenicima je realizirana 
kratka i poučna radionica koja se bavi preživljava- 
njem u prirodi.

OŠ Ivana Rangera iz Kamenice

Kamenički učenici gledali „Šumastikus“
Dan učitelja

Biti učitelj više je od posla
Gradonačelnik Marijan Škvarić i njegov zamjenik Hrvoje Kovač po- 

sjetili su osnovne škole na području grada Lepoglave kao bi učiteljima 
osobno čestitali Dan učitelja koji se obilježava 5. listopada.

- Koliko je zahtjevan rad kirurga koji operiraju srca, toliko je  
zahtjevan i vaš rad jer vi ste ti koji morate doprijeti do srca svakog uče-
nika – poručio je učiteljima u OŠ Ante Starčevića u Lepoglavi gradona- 
čelnik Škvarić čestitajući im njihov dan. Istaknuo je pritom da su učitelji i 
njihov rad zalog svijetle budućnosti grada jer su oni ti koji generacijama 
mladih prenose znanje koje će oni sutra utkati u razvoj grada Lepoglave.

Dan učitelja uime Grada Lepoglave učiteljima u osnovnim školama u 
Kamenici i Višnjici te u područnoj školi u Žarovnici, ali i dječjim vrtićima 
u Žarovnici i Lepoglavi čestitao je zamjenik gradonačelnika Hrvoje Kovač 
zahvalivši im na svemu što čine svojim radom.

- U Japanu se svi klanjaju caru, a car se jedino klanja učiteljima – 
podsjetio je na japansku izreku zamjenik gradonačelnika Kovač ističući 
važnost učitelja u odgoju i obrazovanju djece i razvoju društva.

Gradonačelnik i njegov zamjenik porazgovarali su ovom prigodom s 
učiteljima koji su istaknuli da je učiteljski poziv više od posla te im pred-
stavlja životni poziv i radost.

U sklopu Tjedna cjeloživotnog učenja u Lepoglavi su 
održana dva zanimljiva predavanja. Zajedno su ih organizirali 
Nezavisna udruga mladih i Gradska knjižnica Ivana Belosten-
ca iz Lepoglave. Teme predavanja bile su  „Aromaterapija – 
eteričnim uljima do zdravlja i ljepote“ i „Pogrebna arhitektura 
i običaji starih Egipćana“.

Predavanje o aromaterapiji održala je fitoaromaterapeut- 
kinja Maja Bregović koja je tijekom sat vremena prikazala 
načine korištenja eteričnih ulja u svrhu očuvanja zdravlja i 
ljepote. 

Egiptolog Mladen Tomorad održao je zanimljivo preda-
vanje o pogrebnim običajima starih Egipćana. Prikazana je 
pogrebna arhitektura (grobnice, piramide, ukrasi) te pogrebni 
običaji od najranijih razdoblja egipatske civilizacije pa sve do 
kasnoantičkog razdoblja. 

Zanimljiva predavanja u Gradskoj 
knjižnici

Lepoglavska čipka predstavljena je od 13. do 15. listopada 
na 1. Izložbi čipke u Sikirevcima. Izložbu je organizirala udruga 
Sikirevački motivi, stalan gost i izlagač na Međunarodnom festi-
valom čipke u Lepoglavi.

Lepoglavsku čipku i tradiciju lepoglavskog  čipkarstva pos-
jetiteljima izložbe predstavili su članovi Udruge Ekomuzej Lepo-
glava - Mirko Varović, Karmen Šoštarić i Josipa Rudec.

Na izložbi u Sikirevcima predstavljene su čipke iz raznih kra-
jeva Hrvatske te iz Bosne i Hercegovine.

Čipkarstvo
Lepoglavska čipka u Sikirevcima

Predavanje

Izložbeni prostor s 
lepoglavskom čipkom

S karavatama u školu

Učenici iz Višnjice u 
Poljskoj

Zadovoljni učenici 
nakon predstave

SPORT
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Europski tjedan sporta

Lepoglava dio europskog projekta
Zajednica sportskih udruga grada Lepoglave organizirala je niz sportskih 
događanja povodom Europskog tjedna sporta i Hrvatskog olimpijskog dana.

Glavna tema kampanje Tjedan sporta i ove godine bila 
je #BeActive s ciljem poticanja na tjelesnu aktivnost, no ne 
samo u tom tjednu već tijekom cijele godine. 

U ovogodišnje sportske aktivnosti bilo je uključeno 
gotovo 1200 sudionika - dječji vrtić, osnovne škole, trkači, 
biciklisti kao i ostali građani koji su sudjelovali u organi-
zaciji i provedbi programa.

Zahvaljujući Hrvatskom olimpijskom odboru, koji 
je kao partner Zajednice značajno financijski pomogao  
realizaciju projekta, svim sudionicima akcije podijeljene 
su prigodne majice. 

Uključivanjem u ovaj europski sportski događaj čije 
se aktivnosti provode diljem Europe grad Lepoglava kao 
nositelj titule ''Europski grad sporta'' poslao je poruku svo-
jim građanima i široj javnosti da u duhu olimpizma aktivno 
sudjeluju i primjerom utječu na izgradnju pozitivnih dru- 
štvenih vrijednosti i zdravog načina života.

1. županijska nogometna liga
NK Lepoglava zadnja

2. hrvatska nogometna liga za žene
Nogometašice Lepoglave 
bez poraza na čelu tablice

1. B hrvatska kuglačka liga Sjever
Kuglači u borbi za vrh

4. košarkaška liga
Košarkaši Lepoglave  
neporaženi u prvih pet kola

3. nacionalna odbojkaška liga Sjever
Žokice se u novoj sezoni 
bore za gornji dio tablice

Memorijalna utrka "Josip Putar"

Rekreativke na Festivalu u Zadru

Nogometaši Lepoglave jesenski dio sezone 2017./2018. 
u 1. županijskoj nogometnoj ligi završili su na zadnjem 
mjestu prvenstvene tablice.

U 13 odigranih kola Lepoglava je doživjela devet pora-
za, dva je puta odigrala neriješeno, a ostvarila je tek dvije 
prvenstvene pobjede te tako osvojila osam bodova. 

Đuro Komlenović (Cvjetomont Kutina) pobjednik je 13. 
izdanja Memorijalne utrke "Josip Putar", koja je u organizaciji 
Zajednice sportskih udruga grada Lepoglave i uz sudjelovanje 
44 trkača, održana u okviru obilježavanja Europskog tjedna 
sporta.

Pobjednik utrke stazu dugu 12 kilometara istrčao je za 45 
minuta i 46 sekundi. Drugo je mjesto u ukupnom poretku pri-
palo Dinku Soliću (AK Varaždin), a treće Darku Petaku (UKS Be-
denec). Domaći trkač Alen Čretni (sad član AK-a Rudolf Perišin) 
u ukupnom je poretku zauzeo peto mjesto, no slavio je u kate-
goriji juniora.

Navedena utrka organizira se u spomen na istaknutog lepo-
glavskog sportskog djelatnika Josipa Putara.

Članice udruga za sportsku rekreaciju iz Višnjice i Lepo-
glavske Vesi sudjelovale su na 13. Festivalu sportske rekreacije 
žena održanom u Zadru.

Na Festivalu je sudjelovalo 27 ekipa iz 11 županija. Žene 
rekreativke natjecale su se u bacanju kolutova, visećoj kuglani, 
vođenju nogometne lopte, gađanju rukometnom loptom, pika-
du i bacanju lopte u koš u čemu su rekreativke iz Višnjice bile 
najuspješnije te su u toj disciplini osvojile prvo mjesto.

U ukupnom poretku ekipa USR-a Višnjice osvojila je 7. 
mjesto, dok se ekipa Lepoglavske Vesi plasirala na 14. mjesto.

Sedam pobjeda u sedam odigranih kola ostvarile su 
nogometašice Lepoglave u jesenskom dijelu  prvenstva 2. 
hrvatske nogometne lige za žene skupine Sjever.  

Pobjedom u posljednjem kolu jesenskog dijela pr-
venstva nogometašice Lepoglave potvrdile su vodeću 
poziciju na prvenstvenoj tablici koju će nastojati zadržati 
i u proljetnom dijelu prvenstva i tako izboriti povratak u 1. 
hrvatsku nogometnu ligu za žene.

Kuglački klub Lepogla-
va nakon odigranih osam 
kola 1. B hrvatske kuglačke 
lige Sjever nalazi se na dru-
gom mjestu prvenstvene 
tablice.

U dosadašnjem dijelu 
sezone kuglači Lepoglave 
slavili su u sedam prven- 
stvenih utakmica. Poraženi 

su jednom i to u osmom kolu.
Do kraja prvog dijela prvenstva još su tri kola, a za 

vodećom momčadi lige, Medveščakom 1958, Lepoglava 
zaostaje dva boda.

Košarkaši Lepoglave odlično su otvorili novu prven-
stvenu sezonu 4. košarkaške lige Košarkaškog saveza 
Međimurske županije. U prvih pet kola ostvarili su stopos-
totan učinak i bez poraza nalaze se na vrhu prvenstvene 
tablice u konkurenciji 11 klubova. 

Karatisti dobri na Grobničan kupu
Karate klub Lepoglava nastupio je s četvero članova na 

5. Grobničan kupu koje je u Čavlima kod Rijeke okupilo 480  
natjecatelja iz 50 klubova i četiriju zemalja (Italije, BiH-a, Slo-
venije i Hrvatske).

Mario Slivar u starosnoj je skupini seniora osvojio 2. mje- 
sto. Martin Breški u starosnoj skupini mlađih seniora osvojio je 
3. mjesto, isto kao i u skupini seniora. Izidora Juriša u starosnoj 
skupini mlađih seniorki kao i u skupini seniorki osvojila je 3. 
mjesto. Patrik Vučković pobijedio je u dvije borbe i izgubio u 
borbi za 3. mjesto i to na preglasavanje.

Sandra Kuča u reprezentaciji Hrvatske
U19 Hrvatska ženska nogometna reprezentacija odigrala 

je dvije prijateljske utakmice s U19 reprezentacijom Škotske. 
Za hrvatsku je reprezentaciju, ušavši u igru posljednjih 15-ak 
minuta prve utakmice, nastupila i mlada lepoglavska no-
gometašica Sandra Kuča, članica ŽNK-a Lepoglave.

Sandra nije bila jedina članica ŽNK-a Lepoglave koja je su- 
djelovala u ovoj reprezentativnoj  
akciji. Naime, članica stručnog 
stožera U19 reprezentacije je i tre-
nerica Stella Gotal, također igračica 
ŽNK-a Lepoglave.  

- Stručni je stožer zadovoljan 
prvim Sandrinim nastupom – otkri-
la je Gotal dodavši da je Sandri ovo 
prvo reprezentativno okupljanje na 
kojem se snašla i uklopila među 
ostale igračice.

ŽOK Lepoglava natječe se u 3. nacionalnoj odbo-
jkaškoj ligi skupini Sjever. U prve četiri odigrane ovose-
zonske utakmice odbojkašice Lepoglave ostvarile su dvije 
pobjede i trenutno se nalaze u sredini prvenstvene tablice, 
na petom mjestu. 

Važno je biti aktivan

Najbolje u 2. HNLŽ Sjever

Nogometaše Lepoglave očekuje neizvjesno proljeće

Bez "greške u koracima"

Start utrke

Rekreativke iz Višnjice

Stella Gotal i Sandra Kuča

Žokice postižu sve 
bolje rezultate
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Zahvala za kruh svagdašnji

U osnovnim školama i dječjim vrtićima s područja grada Lepoglave obilježen je Dan kruha. 
Dan kruha obilježen je priredbama na kojima su djeca recitacijama i pjesmom zahvalila na kruhu koji svakog dana 

blaguju. Djeca su za tu prigodu u škole i vrtiće donijela krušne proizvode koje su nakon blagoslova blagovala.

Dan kruha Međugeneracijska suradnjanca
Druženje umirovljenika i 
lepoglavskih izviđača

Suradnja Udruge umirovljenika Lepoglava i Odreda 
izviđača Lepoglava nastavljena je još jednim projektom 
realiziranim uz financijsku potporu Grada Lepoglave.

Naime, ove je godine na gradskom natječaju za finan-
ciranje programa i projekata udruga od interesa za opće 
dobro Udruzi umirovljenika i Odredu izviđača dodijeljena 
potpora za realizaciju novog projekta kojem je cilj bilo 
upoznavanje i senzibiliziranje mladih s potrebama starijih 
osoba.

Kao i lani, početkom rujna umirovljenici i izviđači  
okupili su se na druženju na sportsko-rekreacijskom cen-
tru u Lepoglavi. I ovo je druženje imalo svoj cilj – među- 
sobno se bolje upoznati i povezati, premostiti generacijski 
jaz te podijeliti iskustva. 

- Htjeli smo pokazati da mlade i starije osobe mogu 
surađivati i zajedno raditi. Ovim druženjem željeli smo se 
zabaviti i provesti zajedničko poslijepodne te se još bolje 
upoznati. Željeli smo mladima približiti sposobnosti koje 
starije osobe imaju – istaknula je predsjednica Udruge 
umirovljenika Lepoglava Marija Varović.

Suradnja Udruge umirovljenika Lepoglava i Odreda 
izviđača Lepoglava bazirana je na projektima koje sufi-
nancira Grad Lepoglava u okviru gradskog natječaja za 
financiranje programa i projekata udruga od interesa za 
opće dobro, a koje provode udruge na gradskom području.

- Kad smo promijenili odluku o načinu financiranja 
programa i projekata udruga na području grada Lepo-
glave, upravo smo ovako nešto planirali financirati i to je 
dokaz kvalitete tog sustava. Iz navedenog je vidljivo u što 
se ulaže gradski novac – rekao je zamjenik lepoglavskoga 
gradonačelnika Hrvoje Kovač koji je sudjelovao na ovom 
druženju.

Lepoglavski umirovljenici i izviđači potvrdili su da za 
druženje i međusobno razumijevanje godine nisu nikakva 
prepreka.

Lepoglava ugostila 1300 mladih vatrogasaca
Županijsko vatrogasno natjecanje mladeži

U Lepoglavi je 1. listopada u organizaciji Vatrogasne  
zajednice Varaždinske županije te uz potporu DVD-a Lepoglava 
i Vatrogasne zajednice grada Lepoglave održano 12. natjecanje 
vatrogasne mladeži Varaždinske županije.

Natjecanje je okupilo oko 1300 pripadnika vatrogasne 
mladeži s područja cijele Varaždinske županije, dok je ukupan 
broj sudionika natjecanja prelazio brojku od dvije tisuće.

Natjecanje se održavalo na sportsko-rekreacijskom centru 
u Lepoglavi, trajalo je tijekom cijelog dana, a završilo svečanim  

mimohodom sudionika natjecanja, proglašenjem najboljih i 
spuštanjem službene zastave natjecanja. 

Tijekom svečanosti zatvaranja uime Grada Lepoglave sudioni-
ke natjecanja pozdravio je zamjenik gradonačelnika Hrvoje Kovač 
poručivši mladim vatrogascima, 
sudionicima natjecanja, da su pob-
jednici samim time što su vatrogas-
ci te da osvajanje prvog mjesta nije 
mjerilo njihove važnosti u društvu.

- Izuzetno mi je drago što u 
Lepoglavi vidim ovoliko djece. 
Nadam se da ćete dugo, zajedno 
sa svojim kolegama vatrogascima 
koji stoje ovdje pored vas, po-
magati svima nama kada nam 
vaša pomoć bude potrebna –  
istaknuo je zamjenik gra-
donačelnika Kovač uputivši i 
zahvalu brojnim volonterima 
koji su svojim radom pomogli 
u organizaciji i provedbi natje-
canja.

N a z o č n e 
je pozdravio i župan Varaždinske županije Radi-
mir Čačić konstatirajući da je Varaždinska županija 
vodeća u mnogočemu u Hrvatskoj pa tako i u va-
trogastvu. 

Predsjednik Vatrogasne zajednice Varaždinske 
županije Nedjeljko Vukalović na kraju je natjecanja 
ocijenio da je organizacija bila na visokoj razini.

Svečanosti zatvaranja 12. natjecanja vatrogasne 
mladeži Varaždinske županije nazočili su i zamjenik 
župana Tomislav Paljak, zapovjednik Vatrogasne za-
jednice Varaždinske županije Ivica Labaš, predsjednik 
Vatrogasne zajednice grada Lepoglave Mario Canjuga 
te pročelnik Područnog ureda za zaštitu i spašavanje 
Zdravko Vrbanić.

OŠ I. Rangera Kamenica OŠ I. Poljaka Višnjica

OŠ A. Starčevića Lepoglava

DV Lepoglava DV "Runolist" Žarovnica

Mimohod na zatvaranju natjecanja

Ekipe DVD-a Lepoglave i DVD-a Kamenice

Savladavanje prepreke


